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Protokół Nr XXV/21 

z sesji Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 30 grudnia 2021 r. 

Ad. pkt 1) Otwarcie obrad. 

XXV Sesja Rady Powiatu w Augustowie VI kadencji rozpoczęła się o godz. 1300 

w  auli Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie przy Alei Kardynała 

Wyszyńskiego 3.  

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn otworzył obrady sesji, 

a  następnie przywitał wszystkich obecnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że zgodnie z podpisaną listą 

obecności w sesji uczestniczy 15 radnych. (lista obecności radnych stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że zgodnie z § 29 ust. 1 Statutu Po-

wiatu Augustowskiego obrady Rady są transmitowane i utrwalane za pomocą urzą-

dzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie In-

formacji Publicznej i na stronie internetowej Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał również, że zgodnie z § 38 ust. 1 

Statutu Powiatu Augustowskiego „Głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za 

pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu gło-

sowań radnych. W przypadku gdy z przyczyn technicznych nie jest to możliwe, prze-

prowadza się głosowania imienne”. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w związku z epidemią 

koronawirusa obrady powinny przebiegać sprawnie i zakończyć w możliwie 

najkrótszym czasie. Zaproponował, aby pytania w ramach poszczególnych punktów 

porządku obrad, były kierowane na piśmie, również w formie pisemnej byłyby 

udzielone odpowiedzi. 

 Poinformował, że w związku z obowiązkiem wynikającym z ustawy z dnia  

4 kwietnia 2019 r. o dostępności cyfrowej stron internetowych i aplikacji mobilnych 

podmiotów publicznych, nagranie publikowane z posiedzeń Rady Powiatu będzie 

opatrzone napisami. Przewodniczący Rady Powiatu poprosił, aby zabierający głos „nie 

wchodzili sobie w słowo”, ponieważ generowane napisy będą niezrozumiałe dla osób 

z ograniczeniami funkcjonalnymi, oglądającymi takie materiały. 

Ad. pkt 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Na salę obrad przybył Radny Maciej Daniel Kaszuba. W obradach uczestniczyło 16 

radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn przypomniał, że 

proponowany porządek obrad został dostarczony wszystkim radnym wraz z 
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materiałami na sesję. (porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu).  

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że wpłynęło pismo od Zarządu 

Powiatu o dokonanie zmiany porządku obrad. (wniosek stanowi załącznik nr 3 do pro-

tokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu przez Starostę Jaro-

sława Szlaszyńskiego. 

Starosta Jarosław Szlaszyński powiedział, że wnosi w imieniu Zarządu Powiatu 

o wprowadzenie dwóch projektów uchwał, które zostały wskazane w piśmie przeka-

zanym radnym. Takie działanie podyktowane jest koniecznością uregulowania pew-

nych kwestii. 

 Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zgodnie ze złożonym wnio-

skiem Zarządu Powiatu proponuje wprowadzenie dwóch punktów do porządku ob-

rad,  tj.: 

1. „Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr 164/XX/2021 Rady Powiatu w Augusto-

wie z dnia 31 maja 2021 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położo-

nych na terenie powiatu augustowskiego” jako punktu 20. 

2. „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 185/XXIV/2021 z dnia 15 listo-

pada 2021 r. w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo – wychowawczej typu ro-

dzinnego – Rodzinny Dom Dziecka z siedzibą w Augustowie, ul. Wypusty 13” jako 

punktu 21. 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonej propozycji. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie włączenie do porządku 

obrad XXV sesji Rady Powiatu jako punkt 20 tematu zgłoszonego przez Zarząd Po-

wiatu, tj. „Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr 164/XX/2021 Rady Powiatu w Au-

gustowie z dnia 31 maja 2021 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisa-

nych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, poło-

żonych na terenie powiatu augustowskiego”. 

 Na salę obrad przybyła Radna Elżbieta Puczyłowska. W obradach uczestniczyło 

17 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 17) 17 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Maciej Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mie-

czysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 
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Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ postanowiła 

włączyć do porządku obrad XXV sesji nowy punkt jako punkt 20. Wobec czego pozo-

stałe punkty odpowiednio zmieniają numerację. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie włączenie do 

porządku obrad XXV sesji Rady Powiatu jako punkt 21 tematu zgłoszonego przez Za-

rząd Powiatu, tj. „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 185/XXIV/2021 z 

dnia 15 listopada 2021 r. w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo – wychowawczej 

typu rodzinnego – Rodzinny Dom Dziecka z siedzibą w Augustowie, ul. Wypusty 13”. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 17) 17 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Maciej Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mie-

czysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ postanowiła 

włączyć do porządku obrad XXV sesji nowy punkt jako punkt 21. Wobec czego pozo-

stałe punkty odpowiednio zmieniają numerację. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 

2021 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2021 – 2026.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania przeniesień pomiędzy zadaniami, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnospraw-

nych w 2021 roku. 

7. Podjęcie uchwały  w sprawie powierzenia Miastu Suwałki prowadzenia zadania 

publicznego w zakresie organizacji nauczania religii w pozaszkolnym punkcie kate-

chetycznym. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Augustowskiego na 

2022  r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Po-

wiatu Augustowskiego na lata 2022-2028. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji publicznego transportu zbiorowego na te-

renie powiatu augustowskiego. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej na świadcze-

nie usług, polegających na realizacji powiatowych przewozów osób o charakterze 

użyteczności publicznej na liniach komunikacyjnych, przebiegających na obszarze 

Powiatu Augustowskiego na 2022 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji osób niepeł-

nosprawnych, które finansowane będą z zaliczki przekazanej z Państwowego Fun-

duszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2022. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej w Powiecie Augustowskim na lata 2022 – 2024. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Działań na Rzecz 

Osób z Niepełnosprawnościami  „Pomocna Dłoń” na lata 2021 – 2030. 

15. Podjęcie uchwały o zmianie Uchwały Nr 166/XX/2021 Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 31 maja 2021 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków, form i za-

kresu udzielania pomocy w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży oraz wyrównywania szans edukacyjnych, a także 

trybu postępowania w tych sprawach. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodo-

stępnych na terenie powiatu augustowskiego. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę części zabu-

dowanej nieruchomości oznaczonej numerem ewidencyjnym 65/11, położonej w 

Augustowie przy ul. Szpitalnej 12. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów po-

dróży służbowych radnych Powiatu Augustowskiego. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Augustowskiego. 

20. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr 164/XX/2021 Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 31 maja 2021 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace kon-

serwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych 

na terenie powiatu augustowskiego. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 185/XXIV/2021 z dnia 15 listo-

pada 2021 r. w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo – wychowawczej typu ro-

dzinnego – Rodzinny Dom Dziecka z siedzibą w Augustowie, ul. Wypusty 13. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu  

w Augustowie na 2022 rok. 

23. Przyjęcie protokołu Nr XXIV/21 z dnia 15 listopada 2021 r. 

24. Wolne wnioski. 

25. Zakończenie obrad. 
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Ad. pkt 3) Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyń-

skiemu.  

Starosta, składając sprawozdanie, powiedział, że mając na uwadze sytuację 

epidemiczną oraz w związku z prośbą Pana Przewodniczącego Rady Powiatu skupi się  

w swoim sprawozdaniu na kwestiach najistotniejszych. Sprawozdanie w formie pi-

semnej w pełnym brzmieniu jest dostępne podczas obrad sesji. Treść sprawozdania w 

całości zostanie umieszczona w protokole z sesji Rady Powiatu w Augustowie wraz z 

informacją dotyczącą sytuacji epidemiologicznej w Powiecie Augustowskim. (informa-

cja stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu w pełnym brzmieniu: 

,,Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

 Składam Wysokiej Radzie sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu za okres od  

15 listopada do 30 grudnia 2021 r. W tym czasie Zarząd Powiatu odbył 5 posiedzeń, 

na których podjął 47 uchwał. Pod obrady Wysokiej Rady Zarząd kieruje 18 projektów 

uchwał. 

Wysoka Rado, 

W ramach współpracy i solidaryzowania się ze służbami mundurowymi strze-

gącymi granicy Rzeczypospolitej Polskiej z Białorusią, stacjonującymi na terenie Po-

wiatu Augustowskiego, którzy Święta Bożego Narodzenia spędzali z dala od swoich 

rodzin, Zarząd Powiatu postanowił o: 

1) zakupie ozdób w celu udekorowania choinek żołnierzom pełniącym służbę na gra-

nicy z Batalionu Czołgów Ułanów Krechowieckich w Orzyszu 15 Giżyckiej Brygady 

Zmechanizowanej, przeznaczając na ten cel kwotę 1 000 zł. 

2) zakupie i przekazaniu 11 Mazurskiemu Pułkowi Artylerii za pośrednictwem 24 

Wojskowego Oddziału Gospodarczego w Giżycku umową darowizny sprzętu nagła-

śniającego, przeznaczając na ten cel kwotę w wysokość 1 585 zł. 

W dniu 24 grudnia uczestniczyłem w Wigilii żołnierzy 2 Brygady Zmechanizo-

wanej Legionów im. Marszałka J. Piłsudskiego, którzy strzegą granicy polsko – białoru-

skiej w Powiecie Augustowskim. Uroczystość odbyła się w Zespole Szkolno – Przed-

szkolnym w Płaskiej.  

Ponadto w imieniu społeczności Powiatu Augustowskiego, Przewodniczący 

Rady Powiatu i Zarząd Powiatu złożyli wyrazy wdzięczności i podziękowania Żołnie-

rzom Wojska Polskiego, Funkcjonariuszom Straży Granicznej oraz Policji, które zostały 

opublikowane na łamach Przeglądu Powiatowego oraz umieszczone na stronie inter-

netowej Starostwa Powiatowego. 

Szanowni Państwo, 
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Informuję, że Bank Gospodarstwa Krajowego w dniu 18 listopada 2021 r. prze-

słał informację o wygenerowaniu wstępnej promesy do kwoty 14 155 000 zł na reali-

zację zadania inwestycyjnego pn. „Centrum komunikacyjne Augustowa – rozbudowa i 

przebudowa strategicznych ulic powiatowych” w ramach Rządowego Funduszu Polski 

Ład: Program Inwestycji Strategicznych. W terminie 6 miesięcy od dnia wygenerowa-

nia wstępnej promesy konieczne jest ogłoszenie procedury przetargowej na realizację 

zadania inwestycyjnego. Oznacza to, że do 17 maja 2022 r. konieczne jest ogłoszenie 

przetargu. Zostały już podjęte działania mające na celu uruchomienie procedury prze-

targowej na początku 2022 roku. Zarząd Powiatu zobowiązał Dyrektora PZD do opra-

cowania rzeczowo – finansowego harmonogramu prac. 

Dofinansowana inwestycja będzie dotyczyła przebudowy pięciu ulic w Augu-

stowie: ul. Kościelnej, ul. Ks. Skorupki, ul. Ks. Ściegiennego, ul. Kopernika i ul. Młyń-

skiej (od ul. Mostowej). Są one strategicznymi ciągami komunikacyjnymi w centrum 

miasta, które wymagają modernizacji.  

W celu zminimalizowania utrudnień w ruchu, które będą nieuniknione przy 

tego typu kompleksowych robotach, przewiduje się podział zadania na etapy i realiza-

cję inwestycji w latach 2022 – 2023.  

W ramach zadania wykonane zostaną nowe, asfaltowe nawierzchnie jezdni 

oraz chodniki, ciągi pieszo-rowerowe i miejsca parkingowe z kostki betonowej bądź 

granitowej. Zrealizowana też zostanie m.in. przebudowa kanalizacji deszczowej, będą-

cej obecnie w złym stanie technicznym.  

Inwestycja przyczyni się nie tylko do podniesienia parametrów użytkowych, ale 

przebudowane ulice nabiorą też charakteru stylistycznie nawiązującego do wykona-

nych ulic powiatowych: 3 Maja i Wojska Polskiego. Zaplanowano budowę nowego 

oświetlenia, wykonanie oznakowania pionowego i poziomego oraz nowoczesnych 

rozwiązań techniczno-budowlanych, podnoszących bezpieczeństwo wszystkich 

uczestników ruchu. Usunięte zostaną stare i chore drzewa, które zostaną zastąpione 

znacznie większą liczbą nasadzeń gatunków lepiej przystosowanych do warunków 

miejskich oraz niepowodujących w miarę upływu czasu uszkodzeń w infrastrukturze 

drogowej. Realizacja zadania poprawi wizerunek centrum miasta oraz ulic, przy któ-

rych mieści się wiele instytucji działających na rzecz mieszkańców powiatu. Dzięki 

temu centrum Augustowa zostanie gruntownie przebudowane, tworząc razem z już 

zrealizowanymi ulicami, jak np.: ul. 3 Maja, ul. Wojska Polskiego czy ul. Hoża i ul. Lice-

alna, jeden zwarty, zmodernizowany układ komunikacyjny. 

W dniu 28 grudnia 2021 roku został ogłoszony nabór wniosków do drugiej edy-

cji Programu Inwestycji Strategicznych. Termin naboru wniosków upływa 15 lutego 

2022  r. Jednostka samorządu będzie mogła złożyć 3 wnioski o dofinansowanie, w 

tym: 
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• wniosek, którego wartość dofinansowania nie może przekroczyć 5 mln zł, 

• wniosek, którego wartość dofinansowania nie może przekroczyć 30 mln zł, 

• wniosek, którego wartość dofinansowania nie może przekroczyć 65 mln zł. 

 Wniosek o najniższym poziomie dofinansowania jest obligatoryjny – wniosek 

drugi i kolejny można złożyć, jeśli złoży się wniosek o wartości dofinansowania do  

5 mln zł.  

Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym zapoznał się z zasadami naboru do Pro-

gramu. Wstępnie przyjął, że jako wniosek do 5 mln zł będzie zgłoszona ścieżka rowe-

rowa Bryzgiel – Płociczno – do granicy Powiatu, zaś co do szczegółowego zakresu 

wniosku drugiego, który będzie wnioskiem drogowym zamiejskim, Zarząd podejmie 

decyzję w styczniu 2022 r. 

Wysoka Rado, 

 Podlaski Urząd Wojewódzki poinformował, że zadanie pn. „Rozbudowa i prze-

budowa ulicy powiatowej nr 2540B – Rajgrodzka – Jonkajtysa w Augustowie poprzez 

budowę ciągu pieszo-rowerowego na odcinku od skrzyżowania z ul. Raczkowską do 

końca terenu zabudowanego oraz przebudowę odcinka od skrzyżowania z ul. Wojska 

Polskiego do skrzyżowania z ul. Głowackiego” zostało zakwalifikowane do dofinanso-

wania w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – nabór 2021 rok. 

W odpowiedzi skierowanej do Wojewody Podlaskiego Zarząd Powiatu posta-

nowił poinformować, że możliwe jest jedynie dofinansowanie zakresu dotyczącego 

budowy ciągu pieszo – rowerowego. Ostatecznie na ten zakres zostało przyznane do-

finansowanie w wysokości 2 mln zł. 

Aby było to możliwe, w wyniku przeprowadzonych uzgodnień z Podlaskim 

Urzędem Wojewódzkim oraz Ministerstwem Infrastruktury, odpowiednio podzielono 

zadanie, aby nie dochodziło do współfinansowania z dwóch programów krajowych. 

Ustalono, że: 

1) zakres robót na odcinku od km 0+000 do km 2+128,88 o wartości 4 472 112,78 zł 

będzie dofinansowany z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 

2) zakres robót na odcinku od km 2+128,88 do km 2+477,00 o wartości 

711 996,81  zł  będzie dofinansowany z rezerwy subwencji ogólnej.  

Ostatecznie wartość zadania wyniosła: 5 584 109,59 zł  (5 184 109,59 zł + wykupy 

gruntów ok. 400 tys. zł), w tym:  

1) Budżet państwa: 2 538 771,41 zł z podziałem na: 

a) Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg: 2 000 000 zł, 

b) Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych: 211 446 zł, 

c) Rezerwa subwencji ogólnej: 327 325,41 zł. 

2) Budżet Powiatu: 2 045 338,18 zł – razem z wykupami gruntów ok. 400 tys. zł. 
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3) Budżet Gminy Miasta Augustów: 1 mln zł, w tym ok. 870 tys. zł to koszt oświetle-

nia. 

Zakończono realizację inwestycji i odebrano roboty.  

Zadanie obejmowało wycinkę krzewów i drzew, wzmocnienie podłoża, przebu-

dowę systemów odwadniania, budowę ciągu pieszo-rowerowy o długości ok. 2,5 km i 

szerokości 3 m, wykonanie skrzyżowań i wjazdów na posesje, budowę oświetlenia i 

wykonanie elementów oznakowania wraz z elementami bezpieczeństwa, tj. barier-

kami ochronnymi i wyniesionymi przejściami dla pieszych z oznakowaniem aktywnym 

w postaci znaków D-6 na polu fluorescencyjnym. Ścieżka o nawierzchni bitumicznej, 

w miejscach gdzie było to możliwe, została odsunięta od jezdni w celu poprawy bez-

pieczeństwa oraz dostosowana wysokościowo do terenu. 

Decyzja o realizacji tego zadania została podjęta dwa lata temu, podczas spo-

tkania Zarządu Powiatu z mieszkańcami, w dniu 6 grudnia 2019 r. Jest to inwestycja, 

która powstała w odpowiedzi na potrzeby społeczności lokalnej, w rekordowo krót-

kim czasie od podjęcia decyzji o realizacji, do momentu jej sfinalizowania. 

Szanowni Państwo, 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacjami dotyczącymi zakończenia realizacji 

następujących zadań drogowych lub ich etapów: 

1) „Rozbudowa i przebudowa drogi powiatowej Nr 1199B Nowinka – Monkinie – 

Bryzgiel od km 0+000 do km 0+993,07 wraz z przebudową mostu Nr JNI 

01015098”. Zakończono i odebrano roboty.  

2) „Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1234B Gruszki – Rubcowo – Skieblewo – do 

drogi nr 664. Etap I: km rob 0+000,00 ÷ 1+800,00.” Zakończono realizację i ode-

brano cały odcinek objęty zadaniem o długości 1,8 km. 

3) „Przebudowa  drogi  powiatowej Nr 1201B od dr. Nr 1150B – Bryzgiel – Macharce 

na odcinku Płociczno – Bryzgiel oraz drogi powiatowej Nr 1199B Nowinka – Mon-

kinie – Bryzgiel na odcinku Ateny - Bryzgiel” oraz ściśle powiązane zadanie pn. 

„Remont nawierzchni odcinka drogi powiatowej Nr 1200B Monkinie – Kopanica – 

Tobołowo w m. Monkinie oraz odcinka drogi powiatowej Nr 1201B od dr. Nr 

1150B – Bryzgiel – Macharce. Z wyżej wymienionego zadania pozostał do wyko-

nania już tylko zakres robót na odcinku drogi powiatowej Nr 1199B (trwają tylko 

ostatnie prace związane z przebudową skrzyżowania zwykłego na skrzyżowanie 

typu rondo w m. Monkinie). Zgodnie z postanowieniami z dokumentacji przetar-

gowej i zawartej umowy z Wykonawcą zakres ten zostanie odebrany i rozliczony 

na początku przyszłego roku.  

4) Przebudowa odcinka drogi powiatowej Nr 1116B Bargłów Kościelny – Stara Ka-

mionka - do dr. Nr 16, od km 3+000 do km 5+000. Zadanie zakończone.  
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5) „Remont nawierzchni odcinka drogi powiatowej Nr 1193B od dr. 16 – Reszki – Ła-

bętnik”. Zadanie zakończone. 

Szczegółowe sprawozdanie finansowe i rozliczenie zrealizowanych zadań zosta-

nie przedstawione podczas sprawozdania z wykonania budżetu. 

Szanowni Państwo, 

Burmistrz Augustowa pismem z dnia 15 listopada 2021 r. zwrócił się o rozważe-

nie możliwości odstąpienia od naliczania opłaty za zajęcie pasa drogowego przy ulicy 

Mostowej, Wojska Polskiego oraz 3 Maja w Augustowie w związku z planowanym za-

wieszeniem iluminacji świątecznych. 

 Zarząd Powiatu przeanalizował wszelkie aspekty tego zagadnienia. Biorąc pod 

uwagę, iż oświetlenie ulic należy do zadań własnych Miasta, a montaż dodatkowego 

oświetlenia w efekcie przyczyni się do zwiększenia poziomu oświetlenia ulic w okresie 

jesienno – zimowym, Zarząd Powiatu zakwalifikował te oświetlenie jako związane z 

utrzymaniem ulic, a więc nie podlegające opłatom za zajęcie pasa drogowego. W od-

powiedzi na pismo, Zarząd postanowił poinformować, że koszty zakupu oświetlania 

oraz wszelkie szkody spowodowane w trakcie ich montażu, użytkowania i demontażu 

będą obciążały Gminę Miasto Augustów. Ponadto ze względu na zapewnienie bezpie-

czeństwa wszystkich użytkowników ulic Zarząd Powiatu podkreślił, iż niezbędne bę-

dzie zbadanie przez zarządcę drogi kwestii sposobu i miejsc ich montażu. Powiatowy 

Zarząd Dróg w Augustowie będzie informował Miasto o przypadkach, gdy umiesz-

czone oświetlenie będzie stanowiło zagrożenie dla bezpieczeństwa użytkowników 

dróg. 

Wysoka Rado, 

W związku ze zmniejszeniem się liczby pacjentów chorych na koronawirusa w 

Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej, Wojewoda Podlaski w dniu 

wczorajszym, tj. 29 grudnia br., wydał decyzję, zmniejszając liczbę łóżek „covidowych” 

w Szpitalu ze 114 do 94 łóżek. 

We wrześniu 2021 r. zakażonych w Powiecie Augustowskim było 60 osób, nie 

było zgonów, w październiku – zakażonych 430 osób, 13 zgonów, w listopadzie – za-

każonych 881 osób, 49 zgonów, w grudniu – zakażonych 345 osób, 36 zgonów. 

W listopadzie br. odnotowano bardzo wyraźnie rosnącą falę zachorowań, 

o  czym świadczy liczba zajętych łóżek w Szpitalu. Od 18 grudnia liczba osób chorują-

cych zmniejszyła się znacząco, co skutkuje zmniejszeniem obłożenia łóżek w Szpitalu. 

Na koniec listopada br. zajętych było ponad 100 łóżek, na dzień dzisiejszy zajętych jest 

35 łóżek. 

Jeśli chodzi o poziom zaszczepienia, zostało wykonanych prawie 55 tys. szcze-

pień, liczba szczepień drugą dawką ogółem prawie 22 tys. Najwyższy procent zaszcze-

pionych jest w gminie Płaska – 46,6 %, najniższy w gminie Augustów – 34,8 %.  
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 Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem SP ZOZ w Augustowie o przy-

chodach, kosztach i wyniku finansowym za okres styczeń – listopad 2021 roku. Szpital 

w listopadzie br. ze swojej działalności medycznej uzyskał przychody w wysokości 

6 564 958,93 zł, tj. więcej o 2 299 905,42 zł niż w październiku br. Koszty z działalności 

operacyjnej za listopad br. wyniosły 6 214 980,64 zł i są wyższe o 1 662 860,50 zł od 

kosztów w październiku br. Zysk za listopad 2021 roku wyniósł 630 168,81 zł (wyższy 

od zysku za październik br. o 372 563,38 zł). Narastająco na koniec listopada 2021 

roku SP ZOZ uzyskał zysk netto w wysokości 8 676 825,50 zł, zysk z działalności opera-

cyjnej 8 746 882,21 zł, a z działalności medycznej 8 645 174,25 zł. Zobowiązania na 

koniec listopada br. wynoszą 14 421 464 zł. Na bieżąco regulowane są wszystkie zo-

bowiązania wymagalne. Wysokość należności na koniec listopada br. wynosi 

12 098 493 zł. 

 Na wniosek Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdro-

wotnej w Augustowie, biorąc pod uwagę szczególny wkład pracy i zaangażowanie w 

działalność Szpitala Pani Danuty Zawadzkiej – Dyrektor SP ZOZ w Augustowie, Zarząd 

Powiatu postanowił o przyznaniu Pani Dyrektor nagrody rocznej za 2021 rok w wyso-

kości 17 810 zł brutto (wysokość miesięcznego wynagrodzenia). 

 Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wnioski Dyrektor SP ZOZ w Augustowie: 

1) w sprawie zmiany harmonogramu spłaty zobowiązania z tytułu spłaconego przez 

Powiat Augustowski w latach 2006 – 2015 za SP ZOZ w Augustowie kredytu wraz z 

odsetkami w kwocie 2 776 348,94 zł. Pani Dyrektor zawnioskowała o wydłużenie 

terminu spłaty z 5 do 10 lat. 

2) w sprawie wypłaty dotacji na wkład własny do projektu „Zwiększenie dostępności 

usług rehabilitacyjnych dla osób starszych” dofinansowanego w ramach Programu 

Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska 2014 – 2020 w kwocie 90 019,03 zł. 

3) o zwiększenie dotacji celowej na wkład własny do projektu „Poprawa sytuacji epi-

demiologicznej w związku z zagrożeniem spowodowanym przez koronawirusa 

SARS-CoV-2 na terenie województwa podlaskiego” o kwotę 59 846,69 zł. 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania umowy z Wo-

jewodą Podlaskim oraz umowy z SP ZOZ w Augustowie w sprawie dotacji na realizację 

zadań związanych ze zwalczaniem pandemii COVID – 19 w kwocie 159 716,80 zł. 

Zarząd Powiatu dokonał wyboru firmy audytorskiej Zespół Biegłych Rewidentów 

„SPEC” Sp. z o. o. z Suwałk do przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego  

SP ZOZ w Augustowie za rok 2021 i za rok 2022. Koszt badania sprawozdania za jeden 

rok wyniesie 11 070 zł. 

Szanowni Państwo,  

 Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem SP ZZOD w Augustowie o przy-

chodach, kosztach i wyniku finansowym za okres styczeń – listopad 2021 roku.  
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Z działalności ogółem za omawiany okres SP ZZOD uzyskał zysk w wysokości 

269 996,72 zł. Z działalności medycznej strata wynosi (minus) 609 008,42 zł. Z działal-

ności operacyjnej SP ZZOD uzyskał zysk w wysokości 271 045,85 zł. 

 Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wnioski Dyrektor SP ZZOD w Augustowie 

dotyczące projektu „Wspólne działanie przeciwko transgranicznym zagrożeniom dla 

zdrowia” w ramach Programu Współpracy Litwa – Polska 2014 – 2020: 

1) o wypłatę transzy dotacji na wkład własny w kwocie 18 207,65 zł. 

2) o wypłatę transzy pożyczki na prefinansowanie wydatków w projekcie w kwocie 

999 474,08 zł. 

 Szczegółowe wyniki finansowe obu szpitali za 2021 rok zostaną zaprezento-

wane w przyszłym roku podczas przedstawiania Radzie Powiatu sprawozdań z wyko-

nania planu finansowego tych jednostek.  

Wysoka Rado, 

W okresie sprawozdawczym, Zarząd Powiatu podjął 3 uchwały w sprawie 

zmian do budżetu Powiatu Augustowskiego na 2021 rok. 

Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie wyboru długości okresu stosowa-

nego do wyliczenia relacji ustalanej na lata 2022 – 2025 (niezbędne do wyliczenia tzw.  

indywidualnego wskaźnika zadłużenia). Zgodnie z zapisami ustawy z dnia 14 grudnia 

2018 roku o zmianie ustawy o finansach publicznych oraz niektórych innych ustaw 

wprowadzono możliwość liczenia średniej dla ostatnich trzech lub siedmiu lat relacji. 

Wyboru długości okresu dokonuje organ wykonawczy jednostki samorządu terytorial-

nego. Skarbnik dokonał analizy kształtowania się wskaźnika w obu wariantach. 

Wskaźnik 3 – letni jest korzystniejszy tylko dla pierwszego roku prognozy, natomiast 

w pozostałych latach korzystniejszy jest wskaźnik 7 – letni. Zarząd Powiatu postanowił 

o wyborze długości tego okresu na ostatnich siedem lat. Uchwała ta została Państwu 

przekazana w dniu dzisiejszym. 

Szanowni Państwo, 

 Powiat Augustowski otrzymał propozycję przystąpienia w charakterze partnera 

do projektu mającego na celu poprawę warunków kształcenia pn. „Smart Education 

for Industry 4.0” (w tłumaczeniu: inteligentna edukacja dla przemysłu). Udział w pro-

jekcie otwiera możliwość wdrożenia Koncepcji Edukacji 4.0, która zakłada utworzenie 

sieciowych pracowni mechatronicznych w województwie podlaskim spiętych central-

nym punktem zarządczym znajdującym się na Wydziale Mechanicznym Politechniki 

Białostockiej. W ramach projektu rozważane jest zgłoszenie wyposażenia pracowni 

mechatronicznych o orientacyjnych kosztach przedsięwzięcia 1 mln zł, w tym 30% sta-

nowiłyby środki finansowe organu prowadzącego. W tej kwestii odbędzie się w stycz-

niu 2022 r. narada z dyrektorami obu szkół zawodowych i wówczas zostanie podjęta 

decyzja, w jakim stopniu szkoły będą realizować założenia projektowe.  
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W omawianym okresie Zarząd Powiatu postanowił o: 

1) przyznaniu godzin na organizację nauczania indywidualnego w Zespole Szkół Spe-

cjalnych, II Liceum Ogólnokształcącym, I Liceum Ogólnokształcącym. 

2) przyznaniu dodatkowych godzin na organizację zajęć rewalidacyjnych w II Liceum 

Ogólnokształcącym. 

3) przyznaniu Augustowskiemu Centrum Edukacyjnemu dodatkowych godzin na or-

ganizację zajęć sportowo – rekreacyjnych na kompleksie boisk „Orlik 2012” w 

okresie od 1 do 22 grudnia 2021 r. w liczbie 57 godzin. 

4) dofinansowaniu nauczycielom opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i 

zakłady kształcenia nauczycieli w II półroczu 2021 r. na kwotę ogółem 1 980 zł. 

5) zatwierdzeniu wniosków komisji o przyznanie zasiłków pieniężnych na pomoc 

zdrowotną nauczycielom oraz nauczycielom emerytom i rencistom korzystającym 

z opieki zdrowotnej. 

6) przyznaniu Medalu Zarządu Powiatu w Augustowie „Za zasługi dla Powiatu Augu-

stowskiego” 11 Mazurskiemu Pułkowi Artylerii im. gen. Józefa Bema. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją dotyczącą remontu dachu nad salą 

gimnastyczną w Zespole Szkół Technicznych. Przeprowadzona ekspertyza wykazała, iż 

niezbędny jest remont dachu, jednak ze względu na zakres prac nie mogą być one 

przeprowadzone w okresie jesienno – zimowym. Dyrektor ZST powiedział, że sala 

gimnastyczna jest wykorzystywana podczas lekcji wychowania fizycznego i zapewnił, 

że prowadzenie zajęć w sali nie zagraża bezpieczeństwu uczniów. Na wiosnę 2022 

roku zostanie przeprowadzona procedura wyłonienia wykonawcy, który przeprowadzi 

niezbędne prace remontowe.  

 Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o wynikach postępowania przetargo-

wego na Sukcesywne dostawy produktów żywnościowych do stołówki Zespołu Placó-

wek Młodzieżowych w Augustowie w 2022 roku. Kwota zaplanowana w planie finan-

sowym wydatków ZPM na rok 2022 na ten cel wynosi 324 000 zł. Wartość najniższej 

oferty wynosi 340 679,94 zł. Zarząd Powiatu wyraził zgodę na rozstrzygnięcie prze-

targu i zawarcie umów z dostawcami. Środki na sfinansowanie wydatków zostaną za-

bezpieczone w 2022 roku. 

Szanowni Państwo, 

 Zarząd Powiatu postanowił o wyborze Zgromadzenia Sióstr Franciszkanek Ro-

dziny Maryi Prowincja Niepokalanej – Warszawska na powierzenie realizacji zadania z 

zakresu pomocy społecznej polegającego na prowadzeniu domów pomocy społecznej 

dla dzieci i młodzieży niepełnosprawnych intelektualnie (dziewcząt). Zadanie to będą 

realizowały domy pomocy społecznej w Augustowie przy ul. 3 Maja 57 i przy ul. Stu-

dzienicznej 2. 
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 Zarząd Powiatu podjął decyzję o wyborze Fundacji „Inicjatywa Kobiet Aktyw-

nych” na powierzenie realizacji zadania publicznego w zakresie prowadzenia punktu 

nieodpłatnej pomocy prawnej lub świadczenia nieodpłatnego poradnictwa obywatel-

skiego na terenie Powiatu Augustowskiego w 2022 r. 

 Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniami z kontroli w zakresie prawidło-

wości naliczania wysokości środków na miesięczną wypłatę dodatków motywacyjnych  

i prawidłowości ich przyznawania w Zespole Szkół Technicznych, Zespole Szkół Spe-

cjalnych, Augustowskim Centrum Edukacyjnym, II Liceum Ogólnokształcącym, Zespole 

Szkół Ogólnokształcących.  

Zarząd Powiatu zapoznał się również ze sprawozdaniem z kontroli w zakresie 

prawidłowości ustalania, poboru i przekazywania dochodów w Augustowskim Cen-

trum Edukacyjnym w Augustowie oraz ze sprawozdaniem z kontroli w zakresie prawi-

dłowości wykorzystania dotacji przez Fundację Inter Vivos w Warszawie. 

Zarząd Powiatu wystosował zalecenia pokontrolne do jednostek. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Przedkładając niniejsze sprawozdanie, bardzo proszę o jego przyjęcie.’’ 

Następnie Starosta poinformował, że z dniem 30 listopada 2021 roku zakończył 

działalność Rodzinny Dom Dziecka w Augustowie.  

Starosta wraz z Wicestarostą i Przewodniczącym Rady Powiatu złożyli podzię-

kowania Pani Joannie Gąsiewskiej – Dyrektor Rodzinnego Domu Dziecka za wielolet-

nią pracę na rzecz podopiecznych, którzy byli otaczani opieką i mogli rozwijać się w 

jak najlepszych możliwych warunkach. 

Pani Joanna Gąsiewska zabierając głos dziękowała za pomoc, która uzyskała w 

trakcie swojej ponad 23 - letniej pracy. Następnie złożyła życzenia noworoczne. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. pkt 4) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 

2021 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2021 r. (kserokopia uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że wszystkie zmiany do budżetu Powiatu, 

które są proponowane, zostały szczegółowo opisane w objaśnieniach, tj. w załączniku 

nr 7 do projektu uchwały. Są to zmiany porządkujące plan dochodów i wydatków o 

zadania, które zaistniały w końcówce roku. 

Skarbnik Powiatu powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na następujące kwe-

stie: 

 W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 
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1) rozdział 75411 Komendy powiatowe Państwowej Straży Pożarnej zmniejsza się 

plan wydatków o kwotę 100 000 zł przeznaczoną na dofinansowanie zakupu cięż-

kiego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Komendy Powiatowej PSP w Augu-

stowie z  powodu przeniesienia zakupu na 2022 rok, 

2) rozdział 75421 Zarządzanie kryzysowe zwiększa się plan dochodów i plan wydat-

ków o kwotę 30 000 z tytułu otrzymania pomocy finansowej od Województwa 

Podlaskiego na zarządzanie kryzysowe, które przeznacza się na wydatki związane z 

pobytem jednostek wojskowych w trakcie ochrony granicy państwa. 

  W dziale 758 Różne rozliczenia zwiększa się plan dochodów o kwotę 1 775 

468  zł z tytułu zwiększenia: 

1) części oświatowej subwencji o kwotę 10 807 zł z tytułu wypłaty odpraw dla zwal-

nianych nauczycieli w trybie art. 20 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nau-

czyciela (rozdział 75801), 

2) uzupełnienia subwencji ogólnej o kwotę 262 633 zł przeznaczoną na realizację za-

dania bieżącego własnego Powiatu z zakresu prowadzenia domów pomocy spo-

łecznej (rozdział 75802), 

3) uzupełnienia subwencji ogólnej o kwotę 1 502 028 zł, o której przeznaczeniu decy-

duje organ stanowiący jednostki samorządu (rozdział 75802). 

 W dziale 852 Opieka społeczna rozdział 85202 Domy pomocy społecznej zwięk-

sza się plan wydatków o kwotę 72 000 zł przeznaczoną na dofinansowanie bieżącej 

działalności Domu Pomocy Społecznej w Augustowie, ul. 3 Maja 57. 

 W wyniku wprowadzonych zmian w planie dochodów i w planie wydatków na-

stąpiła zmiana planowanego wyniku budżetu z deficytu w kwocie 2 682 073 zł na nad-

wyżkę w kwocie 1 390 395 zł. Planowana nadwyżka zostanie przeznaczona na spłatę 

rat kredytów w kwocie 999 996 zł oraz udzielenie pożyczek w 2021 r. w kwocie  

390 399 zł. 

 W „Wykazie wydatków inwestycyjnych na 2021 rok" (załącznik nr 3 do 

uchwały): Zmienia się źródła finansowania budowy ciągu pieszo-rowerowego przy ul. 

Rajgrodzkiej w Augustowie poprzez dodanie otrzymanego dofinansowania z Rządo-

wego Funduszu Rozwoju Dróg. 

W „Zestawieniu planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu Powiatu w 

2021  roku" (załącznik nr 4 do uchwały) zmniejsza się dofinansowanie na Funduszu 

Wsparcia Straży Pożarnej o kwotę 100 000 zł przeznaczoną na zakup ciężkiego samo-

chodu ratowniczo-gaśniczego oraz zwiększa się wysokość dotacji dla Domu Pomocy 

Społecznej w Augustowie, ul. 3 Maja 57, o kwotę 72 000 zł. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i 

Finansów Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 
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powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 17) 15 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej Ka-

szuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Ta-

deusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz) przy braku głosów 

,,przeciwnych’’ i 2 głosach ,,wstrzymujących’’ (Elżbieta Puczyłowska, Piotr Rusiecki) 

podjęła uchwałę Nr 191/XXV/2021 w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustow-

skiego na 2021 rok. 

Ad. pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Augustowskiego na lata 2021-2026. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Pro-

gnozy Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2021 – 2026. (uchwała stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej 

polega na uaktualnieniu danych dotyczących roku 2021 o zmiany, które Rada wniosła 

do budżetu Powiatu podczas sesji oraz o zmiany dokonane pomiędzy sesjami przez 

Zarząd Powiatu. Dodał, że kwestia przedsięwzięć nie uległa zmianie, ale wymóg 

prawny jest taki, aby wykaz przedsięwzięć w formie aktualnej był załącznikiem do 

uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i 

Finansów Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 17) 15 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej Ka-

szuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Ta-

deusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz) przy braku głosów 

,,przeciwnych’’ i 2 głosach ,,wstrzymujących’’ (Elżbieta Puczyłowska, Piotr Rusiecki) 

podjęła uchwałę Nr 192/XXV/2021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finanso-

wej Powiatu Augustowskiego na lata 2021-2026. 
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Ad. pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie dokonania przeniesień pomiędzy zadaniami, 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełno-

sprawnych w 2021 roku. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn udzielił głosu Dyrektorowi Po-

wiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie Andrzejowi Zarzeckiemu, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania przeniesień pomiędzy zadaniami, 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełno-

sprawnych w 2021 roku. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie poinformował, że na pod-

stawie art. 35a ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 1997r. o rehabilitacji zawodowej i spo-

łecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych Rada Powiatu w formie uchwały 

dzieli środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych otrzy-

mane na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepeł-

nosprawnych zamieszkałych na terenie Powiatu Augustowskiego. 

Prezes Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych pismem 

znak:  DF.WSA.42.2021.w. z dnia 18 lutego 2021 r. określił wysokość środków Fundu-

szu według algorytmu na rok 2021 w kwocie 1 349 635,00 zł dla Powiatu Augustow-

skiego na realizację zadań określonych w ustawie (w tym 759 360,00 zł na zadanie: 

dofinansowanie kosztów tworzenia i działania warsztatów terapii zajęciowej). 

Po dokonaniu analizy wydatkowanych środków i aktualnego zapotrzebowania 

na poszczególnych zadaniach w ramach rehabilitacji społecznej (z uwzględnieniem ak-

tualnie panującej sytuacji pandemicznej w kraju) oraz mając na uwadze informację  

z Polskiego Związku Niewidomych Okręg Podlaski z dnia 18.11.2021 r. dotyczącą rezy-

gnacji z przyznanego dofinansowania dokonuje się przeniesień środków Funduszu  

zgodnie z załącznikiem nr 1 do uchwały, tj.: 

W ramach rehabilitacji społecznej dokonuje się: 

1. zmniejszenia środków na zadaniu „dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i tu-

rystyki osób niepełnosprawnych” - o kwotę  2 295,00 zł, 

2. zwiększenia środków na zadaniu „dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabili-

tacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze przyznawane osobom nie-

pełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów” - o kwotę 2 295,00 zł 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Spo-

łecznych Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyż-

szy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i 

Finansów Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 
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Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 17) 17 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Maciej Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mie-

czysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę 

Nr 193/XXV/2021 w sprawie dokonania przeniesień pomiędzy zadaniami, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2021 roku. 

Ad. pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Miastu Suwałki prowadzenia 

zadania publicznego w zakresie organizacji nauczania religii w pozaszkolnym punk-

cie katechetycznym. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn udzielił głosu Staroście Jaro-

sławowi Szlaszyńskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie powierzenia 

Miastu Suwałki prowadzenia zadania publicznego w zakresie organizacji nauczania re-

ligii w pozaszkolnym punkcie katechetycznym. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 

12 do protokołu) 

Starosta poinformował, że w związku ze złożonym wnioskiem o organizację na-

uki religii Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego w RP powierzone zostało Miastu Su-

wałki realizacja zadania publicznego w zakresie organizacji nauczania religii w pozasz-

kolnym punkcie katechetycznym zlokalizowanym w Parafii Ewangelicko-Augsburskiej 

św. Trójcy w Suwałkach. W związku z powyższym niezbędne jest podjęcie powyższej 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Spo-

łecznych Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyż-

szy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 17) 17 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Maciej Kaszuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mie-

czysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech 

Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę 

Nr 194/XXV/2021 w sprawie powierzenia Miastu Suwałki prowadzenia zadania pu-

blicznego w zakresie organizacji nauczania religii w pozaszkolnym punkcie kateche-

tycznym. 
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Ad. pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Augustow-

skiego na 2022 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zgodnie z ustawą o samorzą-

dzie powiatowym oraz ustawą o finansach publicznych uchwalenie budżetu Powiatu 

należy do wyłącznej właściwości Rady Powiatu. Projekt uchwały budżetowej przygo-

towuje i przedstawia Zarząd Powiatu. 

Projekt uchwały w sprawie budżetu Powiatu Augustowskiego na 2022 rok zo-

stał przyjęty przez Zarząd Powiatu uchwałą Nr 651/96/2021. Projekt budżetu został omó-

wiony na sesji Rady w dniu 15 listopada 2021 r. i przekazany radnym. (projekt uchwały sta-

nowi załącznik nr 14 do protokołu) 

Projekt budżetu Powiatu na 2022 rok był przedmiotem obrad komisji stałych 

Rady Powiatu. Swoje opinie Komisje przekazały do Przewodniczącego Komisji Bu-

dżetu i Finansów. (opinie Komisji stanowią załącznik nr 15, nr 16, nr 17 do protokołu) 

Komisja Budżetu i Finansów w dniu 10 grudnia 2021 roku dokonała szczegółowej 

analizy projektu budżetu na 2022 r. Ponadto zapoznała się z opiniami komisji stałych Rady 

Powiatu i wydała opinię do projektu budżetu Powiatu Augustowskiego na 2022 r., 

która została przekazana wraz z materiałami pod obrady Rady Powiatu.   

Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku uchwałą z dnia 13 grudnia 2021 

roku wydała pozytywną opinię o przedłożonym projekcie budżetu Powiatu Augu-

stowskiego na 2022 r. Opinia również została przekazana radnym. (kserokopia opinii 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 

Zarząd Powiatu uchwałą Nr 677/99/2021 w dniu 21 grudnia 2021 roku wniósł au-

topoprawki do projektu uchwały w sprawie budżetu Powiatu Augustowskiego na 

2022  r., które zostały zaopiniowane przez Komisję Budżetu i Finansów na posiedze-

niu w dniu 29 grudnia 2021 roku.  

Projekt  uchwały w sprawie budżetu Powiatu na 2022 r. wraz z autopoprawkami zo-

stał przekazany wszystkim radnym. (uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi 

Szlaszyńskiemu, który w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił najważniejsze założenia 

projektu budżetu Powiatu na 2022 rok.  

Treść wystąpienia Starosty była następująca: 

„Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

W imieniu Zarządu Powiatu przedkładam pod obrady Wysokiej Rady projekt 

uchwały budżetowej Powiatu Augustowskiego na rok 2022. 

Projekt został opracowany przy zastosowaniu metody polegającej na wybraniu 

najważniejszych priorytetów dla Powiatu i skoncentrowaniu środków finansowych na 

ich realizacji. Pragnę podkreślić, że korzystamy z wszystkich możliwych, dostępnych 

Powiatowi środków zewnętrznych na finansowanie inwestycji. Możliwość pozyskania 
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środków zewnętrznych na dane zadanie jest jedną z najważniejszych przesłanek wy-

boru zadań, które będziemy realizować. 

 Zarząd Powiatu, opracowując projekt budżetu, przyjął następujące trzy priory-

tety: 

1) inwestycje na drogach powiatowych, 

2) dokończenie zadań inwestycyjnych w służbie zdrowia, które są dofinansowane ze 

środków Unii Europejskiej, 

3) zapewnienie prawidłowego funkcjonowania i finansowania zadań oświatowych. 

 Przedłożony projekt budżetu jest optymalny, gdyż zawiera środki na realizację 

wymienionych priorytetów przy jednoczesnym zapewnieniu środków na prawidłowe 

funkcjonowanie pozostałych sfer działalności Powiatu i jego jednostek. Po raz pierw-

szy w historii Powiatu wydatki przekroczą kwotę 100 mln zł. Jak kształtowały się do-

chody i wydatki Powiatu w poszczególnych latach począwszy od 2015 roku możecie 

Państwo zobaczyć w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022 - 2028. 

 Wydatki inwestycyjne na rok 2022 zaplanowaliśmy w wysokości ponad 

31  mln  zł i będą one stanowiły blisko 30% wszystkich wydatków budżetu. Będzie to 

więc już kolejny ósmy rok bardzo wysokiego udziału inwestycji w budżecie – na pozio-

mie wyższym niż 20% wszystkich wydatków. 

 W budżecie Powiatu na rok 2022 na realizację inwestycji na drogach zaplano-

waliśmy kwotę ponad 29 mln zł, przy pozyskaniu ze źródeł zewnętrznych środków w 

wysokości blisko 19 mln zł. 

W przyszłym roku rozpoczniemy  realizację zadania Centrum komunikacyjne 

Augustowa o wartości blisko 15 mln zł, na które otrzymaliśmy dofinansowanie z Pro-

gramu Polski Ład w kwocie ponad 14 mln zł. W ramach tego zadania w okresie dwu-

letnim wykonamy rozbudowę i przebudowę 5 ulic, o których wspomniałem w spra-

wozdaniu z pracy Zarządu, a więc: Kościelna, Ks. Skorupki, Ks. Ściegiennego, Koper-

nika i Młyńska. 

Ujęliśmy wydatki w wysokości 14,5 mln zł na realizację pięciu zadań, na które 

złożyliśmy wnioski o dofinansowanie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

w kwocie 7 mln zł, tj. 50% wartości inwestycji. Są to następujące zadania: 

- przebudowa ulicy Rajgrodzkiej-Jonkajtysa w Augustowie od skrzyżowania z ul. Woj-

ska Polskiego do skrzyżowania z ul. Głowackiego; zadanie planujemy realizować w cy-

klu dwuletnim o łącznej wartości ponad 9 mln zł; w tym roku wykonaliśmy ciąg pie-

szo-rowerowy, a w roku przyszłym planujemy przebudowę ulicy w kwocie 5,5 mln zł 

oraz zabezpieczyliśmy kwotę 800 tys. zł na wypłatę odszkodowań za grunty przejęte 

przez Powiat. 

Następne zadania: 

- rozbudowa odcinka drogi Kurianka - Starożyńce - Bartniki o wartości 3 mln zł, 
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- przebudowa odcinka drogi Bargłów Kościelny - Stara Kamionka o wartości 3 mln zł, 

przypomnę, że co roku wykonujemy kolejny odcinek tej drogi, tak abyśmy mogli 

dojść do drogi krajowej prowadzącej z Augustowa do Ełku, a więc połączyć drogi 

Augustów - Rajgród i odcinek Augustów - Ełk, 

- rozbudowa drogi Jastrzębna Pierwsza - Nowa Kamienna - Stara Kamienna - Dąbrowa 

Białostocka o wartości 3 mln zł, 

- rozbudowa odcinka drogi Jabłońskie - Topiłówka - Mazurki o wartości 2 mln zł, którą 

zamierzamy wykonać w cyklu dwuletnim 2022-2023: w przyszłym roku wykonanie 

dokumentacji, a wykonanie prac w roku 2023. 

W roku 2022 zamierzamy dokończyć rozpoczętą w roku 2021 przebudowę 

drogi Bryzgiel - Macharce na odcinku Płociczno - Bryzgiel wraz z drogą Nowinka – 

Monkinie - Bryzgiel na odcinku Ateny - Bryzgiel o łącznej wartości 5 mln zł, z tego w 

roku przyszłym zostaje wykonanie prac na kwotę 700 tys. zł. 

Ponadto zostało ujęte zadanie polegające na rozbudowie drogi Olszanka - sta-

cja kolejowa Szczepki wraz rozbiórką przepustu i budową mostu w miejscowości 

Barszczowa Góra o wartości 3,5 mln zł, na które złożymy wniosek o dofinansowanie z 

1% rezerwy subwencji ogólnej w wysokości 1,750 mln zł. 

Oprócz tego chcemy doposażyć Powiatowy Zarząd Dróg poprzez zakup kosiarki 

wysięgnikowej i posypywarki do zimowego utrzymania. 

Panie i Panowie Radni, 

W ramach naszego drugiego priorytetu polegającego na wspieraniu inwestycji 

w służbie zdrowia w roku przyszłym przeznaczymy kwotę 867 tys. zł, która zostanie 

przeznaczona na dokończenie prac dofinansowanych z Programu Współpracy Trans-

granicznej Litwa - Polska 2014 - 2020: 

- w kwocie 96 tys. zł do projektu w SP ZOZ w Augustowie o wartości łącznej w kwocie  

1,6 mln zł, w ramach którego zostanie wyremontowany i wyposażony oddział reha-

bilitacji, 

- w kwocie 232 tys. zł do projektu w SP ZZOD w Augustowie o wartości łącznej w kwo-

cie 2,4 mln zł, w ramach którego zostanie wykonana adaptacja pozostałej części bu-

dynku w celu utworzenia oddziału na 6 łóżek wentylowanych mechanicznie; po 

przeprowadzeniu tych prac zostanie zakończona już modernizacja całego budynku; 

na przejściowe sfinansowanie wydatków Zakładu w ramach tego projektu zaplano-

waliśmy udzielenie pożyczki w kwocie 539 tys. zł. 

 Ponadto przeznaczymy kwotę 50 tys. zł na zakup oprogramowania do prowa-

dzenia elektronicznej dokumentacji medycznej w zakładzie opieki długoterminowej. 

 W roku 2022 Zarząd Powiatu nadal będzie prowadził na bieżąco monitoring 

wyników szpitala i zakładu opieki długoterminowej, których wyniki będą przekazy-

wane również Radzie Powiatu. Celem jest kontunuowanie i utrwalenie osiągniętego w 
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ostatnich sześciu latach dodatnich wyników finansowych szpitala. Będziemy również 

czynić starania mające na celu osiągnięcie wyniku dodatniego przez zakład opieki dłu-

goterminowej. 

Wysoka Rado, 

 Na realizację trzeciego priorytetu czyli zapewnienie prawidłowego funkcjono-

wania i finansowania zadań oświatowych przeznaczymy w roku 2022 kwotę ponad 

36  mln zł, w tym na inwestycje 535 tys. zł, remonty ponad 1 mln zł oraz wydatki fi-

nansowane ze środków UE 276 tys. zł. Wydatki bieżące na zadania oświatowe stano-

wią ponad 47% wszystkich wydatków bieżących Powiatu. Wzrasta systematycznie 

kwota dotacji dla szkół i placówek niepublicznych, która w roku 2022 osiągnie poziom 

ponad 5,5 mln zł. W roku 2022 niezbędne będzie sfinansowanie wydatków oświato-

wych o kwotę blisko 7 mln zł więcej, niż subwencja oświatowa i dochody uzyskiwane 

przez jednostki oświatowe, w tym na wydatki bieżące kwotę ponad 5 mln zł. 

 W ramach wydatków inwestycyjnych przeznaczona zostanie kwota 492 tys. zł 

na modernizację bieżni na boisku przy II LO, przebudowę w tej szkole sieci wodocią-

gowej, 43 tys. zł, na zakup ciągnika z pługiem do utrzymania boiska oraz 100 tys. zł na 

wykonanie dokumentacji sali gimnastycznej przy Augustowskim Centrum Edukacyj-

nym. 

 W ramach remontów przeprowadzimy II etap renowacji boisk Orlik przy ACE za 

kwotę 450 tys. zł i mniejsze prace: wymianę pokrycia dachowego i sali gimnastycznej 

w Zespole Szkół Technicznych, remont schodów i wejścia głównego do Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących oraz zakończymy prace dostosowujące budynek Poradni Psycho-

logiczno- Pedagogicznej do potrzeb osób niepełnosprawnych w kwocie 333 tys. zł. 

 Poza omówionymi przeze mnie priorytetowymi obszarami, na których będą 

skupiać się działania Zarządu Powiatu, w budżecie na rok 2022 zapewniono środki na 

funkcjonowanie wszystkich pozostałych zadań Powiatu. 

 Pragnę podkreślić, że postanowiliśmy w tym roku na rok przyszły zorganizować 

przewozów osób o charakterze użyteczności publicznej na 9 liniach komunikacyjnych 

przebiegających na obszarze Powiatu Augustowskiego, na których utrzymanie zapla-

nowaliśmy wydatki w kwocie blisko 3 mln zł. Na finansowanie otrzymaliśmy środki z 

Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych o charakterze użyteczności publicznej 

w wysokości ponad 2 mln zł. Dodatkowym obowiązkiem, który będzie realizowany 

przez Powiat od 1 stycznia roku przyszłego jest wypłacanie przewoźnikom rekompen-

sat za sprzedane bilety ulgowe na tych trasach. Przewiduje się, że wyniosą kwotę 400 

tys. zł i zostaną w całości sfinansowane z Funduszu. 

Wysoka Rado, 
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Omówiłem zadania priorytetowe ujęte w projekcie budżetu na rok 2022 i nowe 

zadania, które będą realizowane. Przedstawię teraz kilka informacji ogólnych o pro-

jekcie budżetu na rok przyszły. 

Założono osiągnięcie dochodów w łącznej wysokości 93 mln zł, z tego na reali-

zację zadań własnych Powiatu kwotę 84 mln zł i dotacje z budżetu państwa na realiza-

cję zadań zleconych z zakresu administracji rządowej w wysokości 9 mln zł. Zaplano-

wane dochody są wyższe niż w roku bieżącym o 7 mln zł, w tym głównie z dofinanso-

wania inwestycji ze środków zewnętrznych. 

W roku 2022 podobnie jak w latach poprzednich głównymi źródłami dochodów 

bieżących będą: 

1) subwencje z budżetu państwa w wysokości blisko 42 mln zł, które stanowią ponad 

56% dochodów bieżących ogółem, w tym subwencja oświatowa ponad 28 mln zł; 

są one niższe niż w roku bieżącym o kwotę 3 mln zł, 

2) udział w podatku dochodowym od osób fizycznych w wysokości ponad 11 mln zł, 

który będzie stanowił ponad 15% dochodów bieżących ogółem; będzie on niższy 

niż w roku bieżącym o kwotę ponad 1 mln zł, 

3) dochody własne osiągane przez jednostki powiatowe w wysokości blisko 5 mln zł, 

w tym głównie z opłat komunikacyjnych w wysokości ponad 1 mln zł, które stano-

wią ponad 6% dochodów bieżących ogółem; są one zaplanowane na poziomie 

roku 2021. 

Wydatki w roku 2022 roku zaplanowano w wysokości ponad 103 mln zł i będą 

one wyższe niż w roku 2021 o ponad 20 mln zł przede wszystkim w wyniku zaplano-

wania inwestycji na poziomie ponad 31 mln zł. Jak już wspomniałem, będzie to naj-

wyższy poziom wydatków inwestycyjnych w historii funkcjonowania Powiatu. Ich zre-

alizowanie będzie możliwe pod warunkiem otrzymania dofinansowania ze środków 

będących w dyspozycji rządu. 

Na wydatki bieżące przeznacza się środki w wysokości ponad 72 mln zł i będą 

one wyższe o ponad 8% w stosunku do wydatków w roku 2021. Jest to głównie skutek 

zwiększonych zadań, o których mówiłem i wzrostu kosztów funkcjonowania jedno-

stek oraz wzrostu wynagrodzeń. 

Panie i Panowie Radni 

Zrealizowanie zadań określonych na rok 2022 wymaga zaplanowania deficytu 

budżetu w wysokości ponad 10 mln zł. Deficyt ten będzie sfinansowany kwotą ponad 

4 mln zł środków wypracowanych w latach poprzednich oraz ze zwrotu pożyczek 

udzielonych SP ZZOD na prefinansowanie wydatków projektów dofinansowanych z 

Programu Litwa - Polska 2014-2020. Dla sfinansowania pozostałej kwoty planuje się 

zaciągnięcie w roku 2022 kredytu długoterminowego w wysokości 6 mln zł, który 
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byłby przeznaczony na zapewnienie środków własnych dla przeprowadzenia inwesty-

cji na drogach powiatowych.  

W roku 2022 zostanie spłacony w całości kredyt zaciągnięty w kwocie 4 mln zł 

w roku 2018. Spłaty rat wyniosą 1 mln zł. Stąd też zaplanowano zaciągnięcie kredytu, 

który będzie spłacany od 2023 roku przez okres 6 lat w wysokości po 1 mln zł rocznie. 

Będzie to bezpieczny poziom zadłużenia. Spłata kredytu mieści się w możliwościach 

finansowych Powiatu i umożliwi również realizację kolejnych inwestycji w następnych 

latach. 

W tym miejscu chciałby podkreślić, że uchwalając dzisiaj budżet na rok 2022, 

nie wiemy jak wpłyną na dochody czynniki zewnętrzne, które są niezależne od Po-

wiatu. Mam tu na myśli skutki zmian w podatkach wprowadzane od 1 stycznia, spo-

sób rozpatrzenia naszych wniosków o dofinansowanie planowanych inwestycji. Nie 

wiemy z jakim skutkiem zostaną przeprowadzone zapowiadane przez rząd nowe na-

bory środków na dofinansowanie inwestycji samorządowych. Nie wiemy również jaki 

może być wzrost cen, który może spowodować wzrost kosztów realizacji zadań, w 

tym zwłaszcza kosztów inwestycji. 

Oprócz tego na wykonanie planowanego budżetu będzie miał wpływ wynik 

wykonania budżetu roku 2021. Dzisiaj wiemy, że zostanie zakończony nadwyżką, 

którą będzie można przeznaczyć na sfinansowanie wydatków roku 2022, jak też zwe-

ryfikować wysokość planowanego kredytu. Budżet jest planem na dany rok, który 

Rada Powiatu może cały czas zmieniać. Zarząd Powiatu będzie analizował na bieżąco 

sytuację i proponował odpowiednie zmiany. Uważam, że pierwsza większa noweliza-

cja będzie przeprowadzona w marcu, po zamknięciu roku budżetowego 2021. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Poszczególne zadania ujęte w budżecie na rok 2022 i środki na ich realizację 

zostały szczegółowo omówione na posiedzeniach poszczególnych komisji i wspólnym 

posiedzeniu Komisji Budżetu z przewodniczącymi wszystkich komisji Rady Powiatu. 

Komisje zaopiniowały projekt pozytywnie i nie wniosły żadnych uwag. Autopoprawki 

wprowadzone przez Zarząd do projektu budżetu na rok 2022 zostały szczegółowo 

omówione w załączniku nr 2 do uchwały Zarządu przyjmującej projekt uchwały Rady, 

który został Państwu przekazany wraz z projektem. 

Przyjęty przez Zarząd Powiatu projekt budżetu na rok 2022 był przedmiotem 

badania przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Białymstoku. Wydała ona pozytywną 

opinię o przedłożonym projekcie. Stwierdzono, że projekt budżetu został sporządzony 

zgodnie z obowiązującymi przepisami i spełnia ograniczenia ustawowe odnośnie limi-

tów spłat zadłużenia oraz nadwyżki dochodów bieżących nad wydatkami bieżącymi. 
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Nie ma więc żadnych formalnych i prawnych przeszkód do uchwalenia budżetu Po-

wiatu Augustowskiego na rok 2022 w przedstawionej przez Zarząd Powiatu propozy-

cji. 

Uważam, że jest to budżet bardzo ambitny, ale realny. Zawiera wszystkie do-

chody jakie Powiat Augustowski mógł uzyskać. Zaplanowane zadania są możliwe do 

zrealizowania. 

Przedkładając projekt uchwały proszę Wysoką Radę ojej przyjęcie.’’ 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i 

Finansów Elżbiecie Lipowskiej. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Elżbieta Lipowska przedstawiła 

opinie Komisji do projektu budżetu Powiatu na 2022 r. z dnia 10 grudnia 2021 r. 

 i 29 grudnia 2021 r. Poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. (opinie Komisji stanowią załączniki nr 20, nr 21 do protokołu)  

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że udzieli poparcia budżetowi na 2022 rok. 

W budżecie znalazły się niektóre inwestycje, o które wnioskował i które były ,,przepy-

chane’’ na posiedzeniach i na różnego rodzaju gremiach. Radny powiedział, że cieszy 

go fakt, że w budżecie znalazło się zadanie pn. ,,Centrum komunikacyjne Augustowa – 

rozbudowa i przebudowa strategicznych ulic powiatowych’’ oraz zadanie ,,Rozbu-

dowa odcinka drogi powiatowej Jabłońskie – Topiłówka – Mazurki’’. Radny podkreślił, 

że ma nadzieję, że inwestycje z powodzeniem zostaną zrealizowane w ramach plano-

wanego budżetu. 

 Radny Michał Kotarski powiedział, że priorytetowym działem w budżecie jest 

zdrowie i ma nadzieję, że działania w tym zakresie będą skupione nie tylko na samych 

działaniach inwestycyjnych, ale również na zasobie kadrowym, zasobie ludzkim. SP 

ZOZ w Augustowie jako szpital powiatowy potrzebuje specjalistów i to specjalistów, 

którzy będą godnie zarabiać tak, aby w przyszłości nie było problemów, jeżeli chodzi o 

zabezpieczenie kadrowe danych oddziałów. 

 Radny Michał Kotarski powiedział, że działem priorytetowym jest edukacja  

i właśnie w tym dziale zaplanowano do realizacji zadanie związane z modernizacją 

bieżni przy II Liceum Ogólnokształcącym w Augustowie. Radny dodał, że czeka z nie-

cierpliwością na realizację tego zadania, który jest już od kilku lat wpisywane do bu-

dżetu Powiatu natomiast nie doczekało się finalizacji. Radny podkreślił, że cieszy się  

z tych mniejszych inwestycji w obiektach oświatowych, o których też często miał moż-

liwość mówić.  

 Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyń-

skiemu. 
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Starosta Jarosław Szlaszyński, odnosząc się do wypowiedzi Radnego Michała 

Kotarskiego, powiedział, że cieszy go fakt, że wypowiedzi Radnego mają konstruk-

tywny charakter, a to daje perspektywę dla wspólnych działań, również w kontekście 

wspólnych działań dla społeczności Powiatu Augustowskiego. Starosta powiedział, że 

padły słowa o tzw. ,,przepychaniu inwestycji’’, natomiast to co przyświeca planowa-

niu budżetu Powiatu, to zadania najbardziej priorytetowe. I inwestycja, o której była 

dzisiaj mowa, tj. ,,Rozbudowa odcinka drogi powiatowej Jabłońskie – Topiłówka – 

Mazurki’’ nie była w żaden sposób popierana przez Radnego Michała Kotarskiego. 

Starosta powiedział, że Zarząd Powiatu zaplanował do realizacji ulice miejskie w 

pierwszej edycji Rządowego Program Polski Ład. Zarząd Powiatu działa konsekwent-

nie i planuje zgłosić w ramach drugiej edycji Rządowego Programu Polski Ład drogi za-

miejskie wraz z budową ścieżki rowerowej na trasie Bryzgiel - Płociczno. 

 Starosta powiedział, że stałą troską Zarządu, Rady Społecznej SP ZOZ jest 

sprawa jakości pracy szpitala, natomiast w tym punkcie porządku obrad te kwestie 

nie powinny być poruszane. 

Starosta, odnosząc się do kwestii modernizacji bieżni przy II Liceum Ogólno-

kształcącym w Augustowie, powiedział, że to zadanie jest wpisywane po raz kolejny 

do budżetu, gdyż każdego roku podejmowane są próby pozyskania środków ze-

wnętrznych na ten cel, ponieważ wykonanie tego zadania jest kosztowne. W tym roku 

przeprowadzono modernizację części boiska Orlik w ACE i planowane jest dokończe-

nie tych prac. Starosta podkreślił, że podejmowane są działania, aby wykorzystać 

wszystkie możliwe drogi do pozyskania środków zewnętrznych na powyższe zadanie. 

Założono, że w budżecie na przyszły rok, aż 30% będą stanowiły wydatki inwestycje. 

Starosta podkreślił, że taki poziom działań inwestycyjnych napawa dumą, tym bar-

dziej, że w tym rok osiągnięto nadwyżkę budżetową. I można już prognozować, że ko-

lejne lata będą równie dobre pod względem inwestycyjnym. 

 Radny Michał Kotarski powiedział, że to co zostało przez niego podczas dzisiej-

szej sesji powiedziane w kwestii ,,Rozbudowy odcinka drogi powiatowej Jabłońskie – 

Topiłówka – Mazurki’’ zostało w inny sposób zinterpretowane przez Pana Starostę. 

Radny podkreślił, że cieszy go fakt, że powyższa inwestycja została umieszczona w bu-

dżecie. Radny podkreślił, że jego krytyka jest zawsze konstruktywna i rozmowy jakie 

toczą się w kwestii różnych działań inwestycyjnych, zarówno na ogólnych spotka-

niach, czy też kuluarowych, mają na celu podjęcie współpracy i bywa, że są różnice w 

podejściu do różnych tematów, ale nie zawsze będzie zgoda we wszystkich kwestiach. 

 Radny Michał Kotarski powiedział, że cieszy go fakt, że zadanie ,,Centrum ko-

munikacyjne Augustowa – rozbudowa i przebudowa strategicznych ulic powiato-

wych’’ zostało ujęte w budżecie i dlatego nie ma żadnych podstaw, żeby być prze-

ciwko takiej inwestycji i takiemu budżetowi. Wyraził nadzieję, że w przyszłorocznych 
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działaniach Zarządu Powiatu, nie tylko inwestycyjnych, a skierowanych do jednostek 

prowadzonych przez Powiat, radni będą mogli wspólnie się uzupełniać i wsłuchiwać w 

propozycje z różnych stron. 

 Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wicestaroście Dariuszowi Szkiłą-

dziowi. 

Wicestarosta powiedział, że napawa optymizmem fakt, że Radny Michał Kotar-

ski jest zadowolony z działań inwestycyjnych podejmowanych przez Zarząd Powiatu. 

Wicestarosta zaznaczył, że Zarząd Powiatu oczekuje na wydanie przez Gminę Miasto 

Augustów warunków technicznych na oświetlenie ulicy Kopernika w Augustowie i 

podjęcie takiego działania dopełniłoby współpracę pomiędzy samorządami. 

 Radny Michał Kotarski powiedział, że odnosząc się do wystąpienia Pana Wice-

starosty ma również takie oczekiwanie, aby Starostwo Powiatowe w Augustowie nie 

przeciągało kwestii składanych projektów miejskich. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Elżbiecie Puczyłowskiej. 

Radna Elżbieta Puczyłowska powiedziała, że w sprawozdaniu z pracy Zarządu 

Powiatu przedstawiona była informacja, że niedługo zostanie spłacony kredyt zacią-

gnięty w wysokości 6 mln zł i planuje się zaciągnąć kolejny w tej samej wysokości. 

Radna zapytała, czy jest konieczność podejmowania takich działań. 

 Starosta Jarosław Szlaszyński odpowiedział, że podjęcie takiego działania spo-

woduje, że pojawią się możliwości inwestycyjne i będzie można sięgnąć po środki ze-

wnętrzne. 

 Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wicestaroście Dariuszowi Szkiłą-

dziowi. 

 Wicestarosta powiedział, że cieszy fakt, że Radny Michał Kotarski jest zadowo-

lony z doboru inwestycji, które znalazły się w budżecie powiatu, natomiast chce za-

znaczyć, że na dobór inwestycji nie miało wpływu ugrupowanie ,,Nasze Miasto’’, czy 

też jakiekolwiek inne ugrupowanie zewnętrzne, był to wybór dokonany przez Zarządu 

Powiatu. Wicestarosta powiedział, że wielokrotnie Zarząd Powiatu tracił na współ-

pracy pomiędzy samorządem miejskim, ugrupowaniem ,,Nasze Miasto’’ przy realizacji 

wielu inwestycji, szczególnie tych drogowych. Przekaz medialny, który był kierowany 

do społeczeństwa ze strony ugrupowania ,,Nasze Miasto’’, często odbiegał od rzeczy-

wistości.  Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotar-

skiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że podczas dzisiejszej dyskusji można od-

nieść wrażenie, że z jednej strony mówi się o współpracy pomiędzy samorządami, a z 

drugiej strony o jej braku. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Andrzejowi Bukow-

skiemu. 
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Radny Andrzej Bukowski powiedział, że wnosi o zakończenie dyskusji, gdyż po-

ruszone tematy nie odnoszą się do istotnych kwestii dotyczących budżetu. 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o krótkie konstruktywne wypowiedzi i 

udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że przysłuchując się dzisiejszym wypowie-

dziom można odnieść wrażenie, że Zarząd Powiatu pracuje, natomiast radni nie są do 

niczego potrzebni. 

 Przewodniczący Rady Powiatu odpowiedział, że Radny Michał Kotarski chyba 

źle zrozumiał wypowiedź Pana Starosty, gdyż to Zarząd Powiatu przedkłada propozy-

cje, co do których radni mogą się przychylić bądź też nie.  

 Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że przychyla się do wniosku Rad-

nego Andrzeja Bukowskiego i zamyka dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 17) 16 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej Ka-

szuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr 

Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz) przy braku 

głosów ,,przeciwnych’’ i 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Elżbieta Puczyłowska) podjęła 

uchwałę Nr 195/XXV/2021 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Augustowskiego 

na 2022 r. 

 Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyń-

skiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński podziękował za podjęcie uchwały budżetowej. 

Dodał, że jego zdaniem, jest to budżet dobrze skonstruowany i dające szanse rozwo-

jowe na kolejne lata.   

Starosta podziękował Skarbnikowi Powiatu, Mecenasowi, naczelnikom wydzia-

łów Starostwa Powiatowego, pracownikom Wydziału Organizacyjno – Prawnego i 

Przewodniczącym Komisji, członkom Zarządu Powiatu za wspólną pracę nad konstruk-

cją tego budżetu. 

 Następnie Starosta złożył życzenia noworoczne radnym oraz mieszkańcom po-

wiatu. 

Ad. pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finanso-

wej Powiatu Augustowskiego na lata 2022-2028. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2022-2028.  
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Skarbnik Powiatu poinformował, że równocześnie z uchwaleniem budżetu na 

kolejny rok Rada Powiatu powinna uchwalić również Wieloletnią Prognozę Finansową 

Powiatu Augustowskiego na kolejne lata. Prognoza zwykle obejmowała okres 4 lat 

czyli rok bieżący plus 3 lata do przodu. Wieloletnia Prognoza Finansowa powinna była 

obejmować spłatę długu czyli okres spłaty kredytu i okres na jaki jest dane przedsię-

wzięcie. W związku z tym, że zaplanowano zaciągnięcie kredytu w wysokości 6 mln zł, 

dlatego też projekt Wieloletniej Prognozy powinien uwzględniać okres jego spłaty. 

Prognoza została przekazana Regionalnej Izbie Obrachunkowej, która pozytywnie za-

opiniowała projekt uchwały, wskazując, że źródła spłaty są realne i wskaźniki doty-

czące spłaty i długu są zachowane. 

 Skarbnik Powiatu powiedział, że dokonana zmiana ustawy o finansach publicz-

nych spowodowała, że nastąpiły istotne zmiany dotyczące liczenia tych relacji zadłu-

żenia. Dotychczas brano pod uwagę 3 lata wstecz i na tej podstawie ustalono wskaź-

nik, jaki nie może być przekroczony, co do spłaty długu w kolejnych latach budżeto-

wych. Natomiast ze względu na aktualnie panującą sytuację pandemiczną wprowa-

dzona została zmiana, że można dokonać wyboru czy ta relacja, czy ten wskaźnik li-

czony jest z okresu ostatnich 3 lat, czy też z okresu 7 lat. Zarząd Powiatu 21 grudnia 

podjął decyzję, że będzie stosowany okres 7-letni i w przedłożonej uchwale w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Augustowskiego uwzględniono powyższe 

kwestie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że pierwszy projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Augustowskiego obej-

mował lata 2022 – 2026. Projekt ten został przyjęty przez Zarząd Powiatu uchwałą 

Nr  652/96/2021, omówiony na sesji Rady w dniu 15 listopada 2021 r. i przekazany rad-

nym. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu) 

Regionalna Izba Obrachunkowa zapoznała się z projektem uchwały i uznała, że 

Prognozę należy rozszerzyć jeszcze o dwa lata, tj. na pełen okres spłaty kredytu.  

Zarząd Powiatu w dniu 7 grudnia br. uchwałą Nr 668/98/2021 przyjął projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Po-

wiatu Augustowskiego na lata 2022 – 2028. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do 

protokołu) 

Komisja Budżetu i Finansów w dniu 10 grudnia 2021 roku dokonała analizy projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Augustow-

skiego na lata 2022 – 2028 i wydała opinię, która została skierowana pod obrady 

Rady Powiatu. 

Zarząd Powiatu uchwałą Nr 678/99/2021 w dniu 21 grudnia 2021 roku wniósł au-

topoprawki do projektu przedmiotowej uchwały, które zostały zaopiniowane przez 
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Komisję Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 29 grudnia 2021 roku. (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i 

Finansów Elżbiecie Lipowskiej. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Elżbieta Lipowska przedstawiła 

opinie Komisji do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Fi-

nansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2022 - 2028 z dnia 10 grudnia 2021 r. 

 i 29 grudnia 2021 r. Poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. (opinie Komisji stanowią załączniki nr 25, nr 26 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 17) 16 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Maciej Ka-

szuba, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr 

Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz) przy braku 

głosów ,,przeciwnych’’ i 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Elżbieta Puczyłowska) podjęła 

uchwałę Nr 196/XXV/2021 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Augustowskiego na lata 2022-2028. 

Salę obrad opuścił Radny Maciej Kaszuba pozostało 16 radnych. 

O godzinie 14.35 Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę w obradach. 

Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 14.45 wznowił obrady. 

Ad. pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie organizacji publicznego transportu zbioro-

wego na terenie powiatu augustowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyń-

skiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie organizacji publicznego trans-

portu zbiorowego na terenie powiatu augustowskiego. (projekt uchwały stanowi za-

łącznik nr 27 do protokołu) 

Starosta poinformował, że w punktach 10 i 11 porządku obrad zostały umiesz-

czone dwie kwestie dotyczące organizacji publicznego transportu zbiorowego. Pierw-

sza uchwała ujęta w punkcie 10 określa przede wszystkim linie komunikacyjne, nato-

miast druga uchwała ujęta w punkcie 11, dotyczy stawek dotacji przedmiotowej na 

świadczenie tychże usług. Jak już wcześniej mówiono, realizacja tego projektu jest 

możliwa dzięki Funduszowi Rozwoju Przewozów Autobusowych, który zakłada dofi-

nansowanie do wozokilometra na poziomie 3 zł, natomiast pozostałe koszty pokry-

wane są przez samorządy szczebla podstawowego i przez Powiat. Natomiast dzięki ta-

kim działaniom mieszkańcy mają możliwość podróżowania w obrębie własnych gmin 

oraz w obrębie Powiatu.  
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Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Infra-

struktury Technicznej Mieczysławowi Lucjanowi Sobolewskiemu, który poinformował, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie organizacji publicznego 

transportu zbiorowego na terenie powiatu augustowskiego. (opinia Komisji stanowi za-

łącznik nr 28 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 16 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolew-

ski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

197/XXV/2021 w sprawie organizacji publicznego transportu zbiorowego na terenie 

powiatu augustowskiego. 

Ad. pkt 11) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej na 

świadczenie usług, polegających na realizacji powiatowych przewozów osób o cha-

rakterze użyteczności publicznej na liniach komunikacyjnych, przebiegających na 

obszarze Powiatu Augustowskiego na 2022 rok. 

Z uwagi na fakt, że Starosta Jarosław Szlaszyński przedstawił projekt uchwały 

podczas omawiania punktu 10, Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewod-

niczącej Komisji Budżetu i Finansów Elżbiecie Lipowskiej, która przedstawiła opinie 

Komisji do projektu w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej na świadcze-

nie usług, polegających na realizacji powiatowych przewozów osób o charakterze uży-

teczności publicznej na liniach komunikacyjnych, przebiegających na obszarze Po-

wiatu Augustowskiego na 2022 rok. Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia stanowi załącznik nr 29 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 15 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, 

Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów 

,,przeciwnych’’ i 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Michał Kotarski) podjęła uchwałę 

Nr  198/XXV/2021 w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej na świadczenie 

usług, polegających na realizacji powiatowych przewozów osób o charakterze uży-
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teczności publicznej na liniach komunikacyjnych, przebiegających na obszarze Po-

wiatu Augustowskiego na 2022 rok. (kserokopia uchwały stanowi załącznik nr 30 do pro-

tokołu) 

Ad. pkt 12 Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych, które finansowane będą z zaliczki przekazanej z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2022. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn udzielił głosu Dyrektorowi Po-

wiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie Andrzejowi Zarzeckiemu, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych, które finansowane będą z zaliczki przekazanej z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2022. (projekt uchwały sta-

nowi załącznik nr 31 do protokołu) 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie poinformował, że zgodnie  

z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 13 maja 2003 roku w sprawie algorytmu 

przekazywania środków PFRON samorządom wojewódzkim i powiatowym Zarząd 

Funduszu przekazuje informacje o wysokości środków Funduszu określonych algoryt-

mem przypadających dla danego powiatu w terminie 30 dni od dnia złożenia spra-

wozdania rzeczowo – finansowego za IV kwartał roku poprzedniego, nie wcześniej 

jednak niż przed opublikowaniem ustawy budżetowej za dany rok. W poprzednich la-

tach Powiat Augustowski otrzymywał takie informacje w miesiącach luty – marzec. Do 

tego czasu Prezes Zarządu PFRON ma możliwość przekazania samorządom środków w 

formie zaliczki, umożliwiając im bieżące finansowanie realizowanych zadań. 

Ponieważ § 20 ust. 3 rozporządzenia Ministra Gospodarki, Pracy i Polityki Spo-

łecznej z dnia 25 marca 2004 roku w sprawie warsztatów terapii zajęciowej nakazuje 

przekazanie środków na działalność warsztatu terapii zajęciowej do 25 dnia każdego 

miesiąca rozpoczynającego kwartał, Powiat Augustowski wystąpi do PFRON o zaliczkę 

w kwocie 200 340,00 zł na pokrycie kosztów działalności rehabilitacyjnej Warsztatu 

Terapii Zajęciowej w Augustowie w I kwartale 2022 roku.  

Ponadto, dokonując analizy złożonych wniosków i wykorzystania środków w 

zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej w latach ubiegłych stwierdza się, iż naj-

większe zapotrzebowanie i liczba złożonych wniosków dotyczy dofinansowania do za-

opatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze 

przyznawane osobom niepełnosprawnym. Należy nadmienić, iż w większości przypad-

ków dotyczy to przedmiotów niezbędnych do pielęgnacji osób najbardziej potrzebują-

cych, w tym leżących i w pełni niepełnosprawnych. Rok 2021 pokazał również duże 

zapotrzebowanie na dofinansowanie do likwidacji barier architektonicznych, w komu-

nikowaniu się i technicznych. Szczególnie bariery architektoniczne stanowią ogromne 
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utrudnienia w życiu codziennym osób mających problem z poruszaniem się. W 

związku z powyższym w niniejszej uchwale proponuje się także uwzględnić środki fi-

nansowe niezbędne na zabezpieczenie poniższych zadań: 

− dofinansowanie  zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i 

środki pomocnicze przyznawane osobom niepełnosprawnym w kwocie  

150 000,00 zł  

− dofinansowanie do likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się 

i  technicznych w kwocie 80 000,00 zł. 

W terminie późniejszym, po otrzymaniu informacji z PFRON o wysokości środ-

ków przypadających dla Powiatu Augustowskiego na realizację zadań z zakresu reha-

bilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, zaproponowane zostaną 

dla Rady Powiatu stosowne zmiany do niniejszej uchwały, zawierające dalsze zadania 

i kwoty środków na ich realizację.  

Zgodnie z art. 35a ust. 3 ustawy z dnia 27  sierpnia 1997 r. o rehabilitacji zawo-

dowej i społecznej oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych, to Rada Powiatu w 

formie uchwały określa zadania, na które przeznacza się środki PFRON przekazywane 

samorządom na realizację ustawowo określonych zadań. Wobec powyższego w celu 

ustalenia planu wydatków realizowanych z zaliczki niezbędne jest podjęcie propono-

wanej uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski zapytał o kwestie turnusów rehabilitacyjnych, czy będą 

środki na ten cel. 

 Dyrektor PCPR odpowiedział, że w ubiegłym roku turnusy rehabilitacyjne były 

realizowane w okrojonym zakresie ze względu na trwającą pandemię. Obecnie należy 

oczekiwać, że wnioski będą spływały i dopiero po pewnym okresie nastąpi ich ocena. 

Wpłyną środki z PFRON i wówczas nastąpi podział stosowny do potrzeb. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Spo-

łecznych Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyż-

szy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 32 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i 

Finansów Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 33 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 16 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 
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Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolew-

ski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

199/XXV/2021 w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji osób niepełno-

sprawnych, które finansowane będą z zaliczki przekazanej z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2022. 

Ad. pkt 13 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Roz-

woju Pieczy Zastępczej w Powiecie Augustowskim na lata 2022 – 2024. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn udzielił głosu Dyrektorowi Po-

wiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie Andrzejowi Zarzeckiemu, który  

przedstawił projekt uchwały  w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Rozwoju 

Pieczy Zastępczej w Powiecie Augustowskim na lata 2022 – 2024. (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 34 do protokołu) 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie poinformował, że zgodnie z 

art. 180 pkt. 1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej do zadań własnych powiatu należy opracowanie i realizacja 3-letnich po-

wiatowych programów dotyczących rozwoju pieczy zastępczej, zawierających między 

innymi limit rodzin zastępczych zawodowych.  

W związku z upływem okresu obowiązywania Programu, został opracowany 

nowy dokument, który uwzględnił dotychczasowe doświadczenia w zakresie organi-

zowania opieki i wychowania w rodzinnych i instytucjonalnych formach pieczy zastęp-

czej. Niniejszy program zawiera diagnozę sytuacji pieczy zastępczej w Powiecie Augu-

stowskim, określa kierunki działań w perspektywie 3 - letniej oraz ustala priorytety, a 

także zakres prowadzonej działalności na rzecz rozwoju pieczy zastępczej na terenie 

Powiatu Augustowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Elżbiecie Puczyłowskiej. 

Radna Elżbieta Puczyłowska powiedziała, że podczas dzisiejszych obrad można 

było usłyszeć o tym, że Rodzinny Dom Dziecka prowadzony przez Panią Joannę Gą-

siewską nie będzie już funkcjonował, czy w związku z tym powstanie inna jednostka 

świadcząca takie usługi. 

 Dyrektor PCPR w Augustowie odpowiedział, że Rodzinny Dom Dziecka, działa-

jący jako jednostka powiatowa, prowadzony przez rodzinę Gąsiewskich, zakończył 

swoją działalność. Była to instytucjonalna forma pieczy zastępczej typu rodzinnego, 

gdyż w czasie kiedy jednostka powstawała, taka była formuła w przepisach prawnych. 

W Powiecie Augustowskim są obecnie trzy rodzinne domy funkcjonujące w innym try-

bie, a nie jako jednostki powiatowe: w Augustowie, w gminie Nowinka i w gminie Pła-

ska. 
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Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Spo-

łecznych Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyż-

szy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 35 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 16 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolew-

ski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

200/XXV/2021 w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Za-

stępczej w Powiecie Augustowskim na lata 2022 – 2024. 

Ad. pkt 14) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Dzia-

łań na Rzecz Osób z Niepełnosprawnościami  „Pomocna Dłoń” na lata 2021 – 2030. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn udzielił głosu Dyrektorowi Po-

wiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie Andrzejowi Zarzeckiemu, który  

przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Działań 

na Rzecz Osób z Niepełnosprawnościami „Pomocna Dłoń” na lata 2021 – 2030. (pro-

jekt uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu) 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie poinformował, że zgodnie z 

treścią art. 35a ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 roku o rehabilitacji zawo-

dowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych powiat zobowiązany 

jest do opracowania i realizacji powiatowego programu działań na rzecz osób niepeł-

nosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej, rehabilitacji zawodowej i zatrudnia-

nia oraz przestrzegania praw osób niepełnosprawnych. 

Program wyznacza cele oraz definiuje kierunki działań z zakresu wsparcia osób 

z niepełnosprawnościami realizowane przez samorządowe jednostki organizacyjne 

i organizacje pozarządowe działające na rzecz osób z niepełnosprawnościami.  

Program został skonsultowany z Powiatową Społeczną Radą do Spraw Osób 

Niepełnosprawnych. W związku z powyższym zasadne jest przyjęcie powyższej 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Elżbiecie Lipowskiej. 

Radna Elżbieta Lipowska zapytała, czy powyższa uchwała wchodzi w życie z 

dniem podjęcia i z mocą obowiązująca od 1 stycznia 2021 roku, czy też od 1 stycznia 

2022 roku. 
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 Dyrektor PCPR odpowiedział, że powyższy Program jest kontynuacją wcze-

śniejszej edycji, natomiast kwestia zwłoki w przygotowaniu programu wynikała z 

faktu, że w związku z trwającą pandemią, zespół, który tworzył program, pracował 

zdalnie. Ponadto niektóre elementy programu wymagały zaopiniowania przez gminy. 

Program,  mimo że formalnie nie został przyjęty, to wiele z jego elementów było reali-

zowanych. Dotyczy to szczególnie działań podejmowanych przez Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie. Przyjęcie powyższego Programu pozwoli zachować ciągłość tego 

działania. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Spo-

łecznych Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyż-

szy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 37 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 16 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolew-

ski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

201/XXV/2021 w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 

z Niepełnosprawnościami „Pomocna Dłoń” na lata 2021 – 2030. 

 

Ad. pkt 15) Podjęcie uchwały o zmianie Uchwały Nr 166/XX/2021 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 31 maja 2021 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków, 

form i zakresu udzielania pomocy w ramach Lokalnego programu wspierania eduka-

cji uzdolnionych dzieci i młodzieży oraz wyrównywania szans edukacyjnych, a także 

trybu postępowania w tych sprawach. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyń-

skiemu, który przedstawił projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr 166/XX/2021 Rady 

Powiatu w Augustowie z dnia 31 maja 2021 r. w sprawie określenia szczegółowych 

warunków, form i zakresu udzielania pomocy w ramach Lokalnego programu wspiera-

nia edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży oraz wyrównywania szans edukacyjnych, 

a także trybu postępowania w tych sprawach. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 

38 do protokołu) 

Starosta poinformował, że jest to kolejny projekt uchwały, która ma na celu za-

chęcić młodzież uczącą się w szkołach powiatowych do osiągania jak najwyższych wy-
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ników w nauce. W przedłożonym projekcie uchwały proponuje się wprowadzenie za-

pisu, który będzie dotyczył możliwości organizacji raz w roku wycieczki dla 40 najlep-

szych uczniów ze szkół ponadpodstawowych do ośrodków kultury i dziedzictwa naro-

dowego. Organizatorem takiej wycieczki będzie jedna ze szkół. Jeden uczeń może 

dwukrotnie pojechać na taką wycieczkę.  

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Spo-

łecznych Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyż-

szy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 39 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Elżbiecie Puczyłowskiej. 

Radna Elżbieta Puczyłowska zapytała, czy wycieczki będą finansowane z budżetu 

Powiatu. 

Starosta odpowiedział, że wycieczki będą finansowane z budżetu Powiatu. 

Radnie nie zgłosili więcej pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 16 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolew-

ski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

202/XXV/2021 w sprawie określenia szczegółowych warunków, form i zakresu udzie-

lania pomocy w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci 

i młodzieży oraz wyrównywania szans edukacyjnych, a także trybu postępowania w 

tych sprawach. 

Ad. pkt 16) Podjęcie uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu augustowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyń-

skiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu augustowskiego. (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 40 do protokołu) 

Starosta poinformował, że jest to kolejna uchwała zawierająca harmonogram 

dyżurów aptek na kolejny okres, tj. od dnia 1 lutego 2022 r. do 31 sierpnia 2022 r. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Spo-

łecznych Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyż-

szy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 41 do protokołu) 
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Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 16 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolew-

ski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

203/XXV/2021 w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 

na terenie powiatu augustowskiego. 

Ad. pkt 17) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 

części zabudowanej nieruchomości oznaczonej numerem ewidencyjnym 65/11, po-

łożonej w Augustowie przy ul. Szpitalnej 12. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyń-

skiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w 

dzierżawę części zabudowanej nieruchomości oznaczonej numerem ewidencyjnym 

65/11, położonej w Augustowie przy ul. Szpitalnej 12.  (projekt uchwały stanowi za-

łącznik nr 42 do protokołu) 

Starosta poinformował, że Zarząd Powiatu przedłożył projekt uchwały w spra-

wie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę z pominięciem trybu przetargowego na 

okres 15 lat części zabudowanej nieruchomości należącej do SP ZOZ na rzecz ,,Niepu-

blicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Poradnia Zdrowia Psychicznego - Poradnia Tera-

pii Uzależnień i Współuzależnienia’’ Andrzej Stanisław Litwińczuk. Znana jest praca tej 

poradni i wyjątkowe zaangażowanie dyrektora poradni w obszarze zdrowotnym, a 

także występujące zapotrzebowanie społeczne na usługi świadczone przez poradnię. 

Starosta powiedział, że wnosi o podjęcie uchwały, natomiast sam wyłączy się z głoso-

wania.  

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Elżbiecie Puczyłowskiej. 

Radna Elżbieta Puczyłowska powiedziała, że powyższa kwestia była przedmio-

tem posiedzenia Rady Społecznej przy SP ZOZ w Augustowie i podczas tego posiedze-

nia zapytała, czy nie bardziej słuszne byłoby zorganizowanie przetargu na powyższą 

nieruchomość. 

 Starosta odpowiedział, że jeżeli będzie rozważana kwestia przetargu, to musi 

on dotyczyć usług medycznych i dzierżawy nieruchomości. Usługi są kontraktowane 

przez Narodowy Fundusz Zdrowia, natomiast kwestia przetargu na nieruchomość 

umożliwiłaby startowanie różnym podmiotom. Być może podmiot świadczący do tej 

pory usługi z tego zakresu, nie przystąpiłby do przetargu i mieszkańcy potrzebujący 

takiej pomocy, pozostaliby bez poradni. Rada Powiatu ma taką możliwość i może w 
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trybie bezprzetargowym skorzystać z prawa i oddać w dzierżawę nieruchomość w try-

bie bezprzetargowym na konkretne świadczenia, które są wskazane w tym przypadku, 

tj. terapii uzależnień i współuzależnień. Poradnia funkcjonuje od wielu lat, w tym cza-

sie dyrektor poradni poniósł duże nakłady finansowe, aby przystosować obiekt. Dy-

rektor SP ZOZ na posiedzeniu Rady Społecznej SP ZOZ wystąpiła z wnioskiem o odda-

nie w dzierżawę z pominięciem trybu przetargowego na okres 15 lat części zabudowa-

nej nieruchomości należącej do SP ZOZ na rzecz ,,Niepublicznego Zakładu Opieki Zdro-

wotnej Poradnia Zdrowia Psychicznego - Poradnia Terapii Uzależnień i Współuzależ-

nienia’’ Andrzej Stanisław Litwińczuk. Stan tego obiektu w sposób znaczący się popra-

wił, zapotrzebowanie na usługi jest duże, dlatego też postępowaniem bardziej uczci-

wym byłoby nie ogłaszać przetargu. 

 Głos zabrał Radny Mieczysław Sobolewski, który poparł stanowisko Starosty. 

Radny podkreślił, że doskonale pamięta, w jakim stanie był budynek, który został 

przekazany Panu Andrzejowi Litwińczukowi pod potrzeby poradni uzależnień, wcze-

śniej był to budynek gospodarczy.  

Radni nie zgłosili więcej pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Spo-

łecznych Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyż-

szy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 43 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 14 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Ireneusz Sokołowski, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Je-

ruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Wal-

demar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 1 głosie 

,,wstrzymującym’’ (Elżbieta Puczyłowska), 1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu 

(Jarosław Szlaszyński) podjęła uchwałę Nr 204/XXV/2021 w sprawie wyrażenia zgody 

na oddanie w dzierżawę części zabudowanej nieruchomości oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 65/11, położonej w Augustowie przy ul. Szpitalnej 12. 

Ad. pkt 18) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosz-

tów podróży służbowych radnych Powiatu Augustowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że diety radnych Powiatu Augu-

stowskiego określa obecnie uchwała Nr 11/II/2010 Rady Powiatu z dnia 22 grudnia 

2010 r. Dnia 1 listopada 2021 r. weszły w życie przepisy dotyczące maksymalnej wyso-

kości przyznawanych diet m.in. radnym powiatu. 

W związku z powyższym przygotowany został projekt uchwały, przekazany w 

materiałach na sesję, z następującymi propozycjami:  
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1) Przewodniczący Rady – 2 500 zł, 

2) Wiceprzewodniczący Rady – 1 300 zł, 

3) Nieetatowy Członek Zarządu – 2 200 zł, 

4) Przewodniczący Komisji – 1 200 zł, 

5) Pozostali radni – 1 000 zł. 

 Propozycja obejmuje wzrost diet o ok. 30%, za wyjątkiem diety radnego, który 

nie pełni żadnej funkcji, a którego stawka diety była nieproporcjonalnie niska, gdzie 

wzrost nastąpiłby o ok. 60%. 

 W projekcie uchwały jest zapis, że za każdą nieusprawiedliwioną nieobecność 

na posiedzeniu Rady Powiatu, Zarządu lub Komisji Rady będzie potrącane 10% należ-

nej miesięcznej diety. W przypadku gdy sesja Rady, posiedzenie Komisji bądź Zarządu 

odbywałyby się tego samego dnia, za nieobecności na nich potrącałoby się dietę, jak 

za jedną nieobecność. 

 Od przyszłego roku inne byłoby podejście do usprawiedliwiania nieobecności. 

Za usprawiedliwioną będzie uznawana nieobecność, kiedy radny wykonuje inne obo-

wiązki związane z pełnieniem funkcji radnego, co potwierdzi stosownym oświadcze-

niem. Taki pogląd wyrażany jest w orzecznictwie, że dieta jest rekompensatą za utra-

cone dochody radnego, który uczestniczy w pracach Rady. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i 

Finansów Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 44 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że nie jest to dobry moment, aby podwyższać 

stawki diet radnych, biorąc pod uwagę fakt, że społeczeństwo zmaga się ze wzrostem cen. 

Ponadto należy wziąć pod uwagę fakt, że radni zostali wybrani, aby pracować na rzecz 

mieszkańców. Funkcja radnego zobowiązuje i nie służy zdobywaniu dodatkowych profi-

tów z tytułu pełnienia tej funkcji. 

 Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Elżbiecie Puczyłowskiej. 

 Radna Elżbieta Puczyłowska powiedziała, że z tego co można zauważyć, to diety 

radnych powiatowych są dużo niższe niż diety radnych miejskich. Zdaniem Radnej po-

winny być to podwyżki kwotowe, nie zaś procentowe. Biorąc pod uwagę podwyżkę w wy-

sokości  30%, to dieta Przewodniczącego Rady Powiatu wzrosłaby o ok. 1000 zł, a dieta 

szeregowego radnego to wzrost o 400 zł. Radna powiedziała, że jest to duża dysproporcja, 

której nie może poprzeć. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński powiedział, że są takie sytuacje, że nieetatowy czło-

nek Zarządu Powiatu czasem musi przybyć i 3 razy w ciągu tygodnia na posiedzenie Za-

rządu Powiatu. Radni zasiadający w Zarządzie często wyjeżdżają zwalniając się z pracy i nie 
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otrzymują za te godziny wynagrodzenia. W związku z tym dieta pokrywa koszty nie tylko 

samych kosztów podróży, ale również wynagrodzenia, które utracił w wyniku sprawowa-

nia mandatu radnego. W związku z tym rozpatrując kwestie podwyżek diet, trzeba 

wziąć pod uwagę liczbę wyjazdów, które są w ciągu miesiąca. 

 Radna Elżbieta Puczyłowska powiedziała, że kiedy bierze udział w posiedze-

niach komisji rady powiatu czy też sesjach rady powiatu wówczas bierze urlop bez-

płatny, który kosztuje i rozumie ten fakt, natomiast uważa, że dieta członka Zarządu 

Powiatu w wysokości 1 700 zł rekompensuje poniesione koszty. 

  Starosta odnosząc się do wypowiedzi Radnej Elżbiety Puczyłowskiej powie-

dział, że Zarząd Powiatu zbiera się wtedy, kiedy jest potrzeba i na przykład w dniu dzi-

siejszym Zarząd Powiatu obradował przed sesją i będzie obradował również po sesji. 

To pokazuje, że członkowie Zarządu Powiatu muszą być dyspozycyjni. Częstotliwość 

posiedzeń i czas jaki zostaje poświęcony na wykonywanie tej pracy w sposób najbar-

dziej czytelny obrazują protokoły z posiedzeń Zarządu Powiatu. 

Starosta powiedział, że Radny Michał Kotarski mówił o służbie radnego dla do-

bra społeczeństwa i rzeczywiście tak jest, natomiast to Przewodniczący Rady Powiatu, 

członek Zarządu czy Przewodniczący Komisji musi uczestniczyć i wykonywać okre-

śloną pracę, natomiast radny może uczestniczyć w obradach lub też nie. Powinno się 

traktować pracę na rzecz Rady w sposób odpowiedzialny. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że Rada Powiatu obraduje kiedy jest taka 

potrzeba. I stawki diet, które zostały zaproponowane, odpowiadają zarobkom niektó-

rych mieszkańców Powiatu. Radny powiedział, że starając się o mandat radnego, trak-

tował to jako służbę na rzecz mieszkańców powiatu. Podkreślił, że obecne stawki diet 

radnych są wystarczające i rekompensują poniesione koszty z tytułu pełnienia tej 

funkcji, ponadto nie jest dobry moment, żeby w tym roku takie działania podejmo-

wać. 

Przewodniczący Rady Powiatu zakończył dyskusję i przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 12 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Jarosław Szlaszyński, Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Je-

ruć, Mieczysław Sobolewski, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Pro-

tasiewicz), przy 1 głosie ,,przeciwnym’’ (Michał Kotarski) i 3 głosach ,,wstrzymują-

cych’’ (Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Piotr Rusiecki) podjęła uchwałę Nr 

205/XXV/2021 w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służ-

bowych radnych Powiatu Augustowskiego. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 45 

do protokołu) 
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Ad. pkt 19) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Augu-

stowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że wynagrodzenie Starosty Pana 

Jarosława Szlaszyńskiego zostało ustalone uchwałą Nr 21/II/2018 Rady Powiatu w Au-

gustowie z dnia 28 grudnia 2018 r. 

Dnia 1 listopada 2021 r. weszły w życie przepisy dotyczące ustalenia wyższego 

wynagrodzenia i określające minimum wynagrodzenia Starosty. 

Na podkreślenie zasługuje fakt, że wcześniej, rozporządzeniem Rady Ministrów 

z dnia 15 maja 2018 r. w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych z 

dniem 1 lipca 2018 roku zostało obniżone wynagrodzenie zasadnicze starostom z 

kwoty  

5 900 zł do kwoty 4 700 zł, tj. o ok. 20%. Obniżeniu uległy także pochodne naliczane 

od kwoty wynagrodzenia zasadniczego. 

W propozycji skierowanej pod dzisiejsze obrady Rady została ujęta maksy-

malna stawka wynagrodzenia zasadniczego Starosty, maksymalna stawka dodatku 

funkcyjnego oraz ustawowo określony dodatek specjalny. 

Szczegółowe uzasadnienie zostało przekazane razem z uchwałą. Powiat Augu-

stowski, kierowany przez Starostę Jarosława Szlaszyńskiego, z powodzeniem realizuje 

zadania we wszystkich obszarach swojej działalności, a szczególnie w zakresie opieki 

medycznej, budowy i utrzymania dróg powiatowych oraz edukacji, pozyskując na ten 

cel fundusze ze źródeł zewnętrznych. W obecnej kadencji Powiat przeznaczył na in-

westycje w tych obszarach ponad 60 mln zł. 

Starosta Jarosław Szlaszyński pełni funkcję Wiceprzewodniczącego Konwentu 

Powiatów Województwa Podlaskiego, aktywnie uczestnicząc w jego pracach. Na pod-

kreślenie zasługuje, że Starosta jest członkiem Zarządu Związku Powiatów Wojewódz-

twa Podlaskiego, realizującego projekt pn. „Udostępnianie zasobów publicznych reje-

strów geodezyjnych – modernizacja gruntów i budynków”, obejmujący wszystkie po-

wiaty ziemskie województwa podlaskiego. Na realizację projektu Związek pozyskał 

dofinansowanie z RPO WP w wysokości ok. 60 mln zł. 

 Kierowany przez Starostę Jarosława Szlaszyńskiego, Powiat Augustowski od lat 

zajmuje wysokie miejsca w konkursach i rankingach krajowych. Na podkreślenie za-

sługują ostatnio zdobyte osiągnięcia: Certyfikat „Samorządowy Lider Edukacji 2020”, 

I  miejsce w kraju w konkursie Związku Powiatów Polskich, tj. w „Rankingu Powiatów 

2020” w kategorii powiatów do 60 tys. mieszkańców, tytuł „SUPER POWIAT” za 

wszechstronność działań i uzyskanie najwyższego procentowego udziału realizacji kry-

teriów ocenianych w rankingu ZPP. 



42 
 

W uznaniu za zaangażowanie w pracę na rzecz społeczności lokalnej Starosta 

Jarosław Szlaszyński otrzymał Odznakę Honorową za Zasługi dla Samorządu Teryto-

rialnego. Również w 2021 roku Starosta za wybitne osiągnięcia w dziedzinie zarządza-

nia lokalną edukacją po 1990 roku, w związku z rocznicą przywrócenia samorządu te-

rytorialnego w Polsce, otrzymał Medal Edukacyjny „Samorządowiec 30-lecia”. 

 Realizując postanowienia określone w przepisach oraz mając na uwadze osią-

gnięcia i realizację zadań przypisanych Powiatowi kierowanemu przez Starostę Jaro-

sława Szlaszyńskiego Przewodniczący Rady Powiatu zawnioskował o podjęcie przedło-

żonej uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i 

Finansów Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 46 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski zapytał, w jakiej wysokości zostało ustalone wynagro-

dzenia Starosty. 

Przewodniczący Rady Powiatu odpowiedział, że przyjęto stawki maksymalne. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że rozumie, iż podwyżka wynika z ustawo-

wych zapisów i w przypadku tego projektu uchwały będzie głosował za jej podjęciem 

w przedłożonym kształcie. Radny powiedział, że pełnienie funkcji Starosty niesie za 

sobą dużą odpowiedzialność za podejmowane działania. Pomimo różnicy zdań w nie-

których kwestiach, będzie głosował za podjęciem uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że zgadza się z wypowiedzią Rad-

nego Michała Kotarskiego, że pełnienie roli Starosty to jest funkcja, ale również i od-

powiedzialna praca. Każda dobra praca powinna być wynagrodzona w sposób odpo-

wiedni. Ponadto należy wziąć pod uwagę osiągnięcia i działania podejmowane w po-

przednich okresach. Należy mieć na uwadze, że w poprzednich kadencjach Rady Po-

wiatu finanse Powiatu oraz sytuacja finansowa szpitala nie była tak dobra, jak jest 

obecnie. Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w pełni popiera i ponownie 

wnioskuje o przyznanie wynagrodzenia Starosty w wysokości maksymalnej. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 15 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Joanna Lisek, Marek 

Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolewski, Piotr Rusiecki, Ta-

deusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz) przy barku głosów 

,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’, 1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu (Jaro-
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sław Szlaszyński) podjęła uchwałę Nr 206/XXV/2021 w sprawie ustalenia wynagro-

dzenia Starosty Augustowskiego. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 47 do proto-

kołu) 

Ad. pkt 20) Podjęcie uchwały o zmianie Uchwały Nr 164/XX/2021 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 31 maja 2021 r .  w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpi-

sanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, 

położonych na terenie powiatu augustowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyń-

skiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania do-

tacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, 

położonych na terenie powiatu augustowskiego. (projekt uchwały stanowi załącznik 

nr 48 do protokołu) 

Starosta poinformował, że przedłożony projekt uchwały ma na celu doprecyzo-

wanie podjętej wcześniej uchwały. Dotyczy to m.in. terminu składania wniosków – 

proponuje się, aby wnioski były przedkładane do 30 kwietnia każdego roku, gdyż w 

przypadku składania wniosków w okresie późniejszym, pojawiają się kłopoty z realiza-

cją zadania i z jego rozliczeniem. W przedłożonym projekcie uchwały określono, że 

wnioski, które będą niekompletne, pozostaną bez rozpatrzenia, jak również doprecy-

zowano wysokość udzielanej dotacji. Przedłożone zmiany usprawnią pracę przy roz-

patrywaniu przedmiotowych wniosków. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Spo-

łecznych Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyż-

szy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 49 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 16 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolew-

ski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

207/XXV/2021 o zmianie Uchwały Nr 164/XX/2021 Rady Powiatu w Augustowie z 

dnia 31 maja 2021 r .  w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konser-
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watorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do reje-

stru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na te-

renie powiatu augustowskiego. 

 

Ad. pkt 21) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 185/XXIV/2021 z dnia 

15 listopada 2021 r. w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo – wychowawczej 

typu rodzinnego – Rodzinny Dom Dziecka z siedzibą w Augustowie, ul. Wypusty 13. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn udzielił głosu Dyrektorowi Po-

wiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie Andrzejowi Zarzeckiemu, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 185/XXIV/2021 z dnia 15 

listopada 2021 r. w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo – wychowawczej typu ro-

dzinnego – Rodzinny Dom Dziecka z siedzibą w Augustowie, ul. Wypusty 13. (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 50 do protokołu) 

Dyrektor PCPR poinformował, że zmiana tej uchwały jest podyktowana ko-

niecznością zakończenia procedur związanych z rozwiązaniem stosunku pracy z Dy-

rektor Rodzinnego Domu Dziecka w Augustowie i w związku z tym dokonania nie-

zbędnych rozliczeń zlikwidowanej jednostki powiatowej. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Spo-

łecznych Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyż-

szy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 51 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 16 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolew-

ski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

208/XXV/2021 w sprawie zmiany uchwały Nr 185/XXIV/2021 z dnia 15 listopada 2021 

r. w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego – Ro-

dzinny Dom Dziecka z siedzibą w Augustowie, ul. Wypusty 13. 

Ad. pkt 22) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady 

Powiatu w Augustowie na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował, że zgodnie ze 

Statutem Powiatu Augustowskiego Komisje stałe Rady Powiatu działają zgodnie z 

planami pracy zatwierdzonymi przez Radę. Wyjątkiem jest Komisja Skarg, Wnio-

sków i Petycji, która, pomimo iż jest komisją stałą, z uwagi na tematykę  
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i charakter spraw jakimi się zajmuje, nie sporządza rocznego planu pracy. Dodał, że 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu  

w Augustowie na 2022 r. Radni otrzymali w materiałach na sesję. (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 52 do protokołu) 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 16 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolew-

ski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 

209/XXV/2021 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu w Augu-

stowie na 2022 rok. 

Ad. pkt 23) Przyjęcie protokołu Nr XXIV/21 z dnia 15 listopada 2021 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował radnych, że w 

tym punkcie mogą wnosić uwagi lub spostrzeżenia do protokołu Nr XXIV/21 z dnia 15 

listopada 2021 r. 

Radni nie zgłosili uwag ani zastrzeżeń. 

 Następnie Przewodniczący Rady Powiatu przystąpił do głosowania w sprawie 

przyjęcia protokołu z XXIV sesji Rady Powiatu. 

 Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głoso-

wania – 16) 16 głosami „za” (Andrzej Bukowski, Andrzej Mursztyn, Dariusz Szkiłądź, 

Elżbieta Lipowska, Elżbieta Puczyłowska, Ireneusz Sokołowski, Jarosław Szlaszyński, 

Joanna Lisek, Marek Dobkowski, Michał Jeruć, Michał Kotarski, Mieczysław Sobolew-

ski, Piotr Rusiecki, Tadeusz Drągiewicz, Waldemar Jedliński, Wojciech Protasiewicz), 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ przyjęła protokół Nr XXIV/21 z 

dnia  15 listopada 2021 r. 

Ad. pkt 24) Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski zapytał, kto jest redaktorem naczelnym gazety wydawa-

nej przez Powiat Augustowski oraz jaki był koszt i ilość wydanych egzemplarzy. 

 Starosta odpowiedział, że biuletyn informacyjny Powiatu Augustowskiego zo-

stał wydany przez Wydawnictwo Polska Press. Koszt wydania materiału to 3 382,50 zł 

i był to nakład 21 000 egzemplarzy. Powiat zapłacił za 21 000  egzemplarzy. 

Radny Michał Kotarski zapytał, jaki był koszt dystrybucji biuletynu. 
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Starosta odpowiedział, że koszty, o których mówił wcześniej, są to jedyne 

koszty jakie poniósł Powiat. 

 Radny Michał Kotarski powiedział, że każde wydawnictwo powinno mieć 

stopkę z redaktorem naczelnym, z wydawcą i z numerem zarejestrowanym w Reje-

strze Sądowym tak zwanym numerem ISBN, natomiast w wydanym biuletynie takiej 

informacji nie było. Radny zapytał, czy była wydana zgoda na użycie herbu Powiatu 

Augustowskiego w tym biuletynie. 

 Starosta odpowiedział, że tak jak wcześniej mówił, biuletyn był wydany przez 

Spółkę Polska Press, która wydaje Gazetę Współczesną i dysponuje ona numerem 

ISSN. Kwestia kosztów i wydanych egzemplarzy była już przedstawiana, jest to kwota 

3 382,50 zł. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu złożył życzenia noworoczne. 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

Ad. pkt 25) Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu po-

dziękował Radnym i zaproszonym gościom za udział w obradach i o godz.16.00 za-

mknął obrady XXV sesji Rady Powiatu w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Augustowie 

Andrzej Mursztyn 

 

Protokół sporządziła:  

 Urszula Cudnowska 


